
Tuusulan kunta Pöytäkirja 1/2018 1 ( )51
Valtuusto 29.01.2018

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Aika 29.01.2018, klo 18:00 - 18:46

Paikka Tuusulan kunnantalo, valtuustosali

Käsitellyt asiat

§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

§ 2 Pöytäkirjan tarkastus

§ 3
Uudenmaan 2. vaihemaakuntakaava, Östersundomin maakuntakaavaehdotus, 
lausunto

§ 4 Linjapuisto II, asemakaavan muutosehdotus

§ 5 Stipendirahaston perustaminen Rusutjärven koululle

§ 6 Sidonnaisuuksien ilmoittaminen

§ 7
Urheilu- ja taidepainotteisen lukion perustaminen Tuusulaan, aloite ja 
hevospainotteinen lukio Tuusulaan, aloite

§ 8
Puhdas ja laadukas lähiruoka kouluihin ja päiväkoteihin sekä lähiruoka 
kunniaan Tuusulassa, aloitteet

§ 9
Konserttisali suunnitteilla olevan lukiokiinteistön juhlasali- ja auditoriotiloihin, 
aloite

§ 10 Ruskeasannan juna-aseman käyttöönotto, aloite

§ 11 Ilmoitusasiat

Lisäpykälät

§ 12 Sähköautojen latauspaikkojen kartoittaminen, aloite

§ 13 Kestävän kehityksen toimintaohjelmaan sitoutuminen, aloite

§ 14 Pysäkkikatosten uusiminen joukkoliikenteeseen, aloite

§ 15 Lähi- ja luomuruuan tarjoannan selvittäminen Tuusulassa, aloite

§ 16
Tuusulan joukkoliikennelinjasto 2019, Purolan joukkoliikenteen yhteyksien 
turvaaminen Tuusulan ja Keravan linjastosuunnitelmassa, aloite



Tuusulan kunta Pöytäkirja 1/2018 2 ( )51
Valtuusto 29.01.2018

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Saapuvilla olleet jäsenet
Ruut Sjöblom, puheenjohtaja
Kim Kiuru
Kati Lepojärvi, 2. varapuheenjohtaja
Aarno Järvinen
Aila Koivunen
Antti Kaikkonen
Anu Åberg
Ari Nyman
Arto Lindberg
Eetu Niemelä
Eeva-Liisa Nieminen
Elisa Laitila
Emmi Sirniö
Henri Koskela
Ilmari Sjöblom
Ilona Toivanen
Jani Peltonen
Jere Pulska
Jerry Airikka
Johanna Sipiläinen
Jorma Sulander
Jouko Riola
Jukka Ahlgren
Jussi Salonen
Kari Friman
Kari Kinnunen
Karita Mäensivu
Lea Ahonen
Liisa Palvas
Margita Winqvist
Matti Alanko
Merja Kuusisto
Mika Mäki-Kuhna
Monica Avellan
Pasi Huuhtanen
Pekka Heikkinen
Raimo Stenvall
Sanna Kervinen
Sanna Tuhkunen
Satu Heikkilä
Satu Taiveaho, saapui 18:17
Seppo Noro
Ulla Palomäki
Ulla Rosenqvist
Arto Nätkynmäki
Kirsi Viitanen
Leena Joensuu, saapui 18:11
Mari Vainionpää



Tuusulan kunta Pöytäkirja 1/2018 3 ( )51
Valtuusto 29.01.2018

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Markus Meckelborg
Päivö Kuusisto, saapui 18:16, poistui 18:17
Sari Vilén
Tapani Miettinen

Muut saapuvilla olleet
Tuula Hyttinen, sihteeri
Harri Lipasti, kuntakehitysjohtaja
Marko Härkönen, vs. viestintäpäällikkö
Paula Kylä-Harakka, sosiaali- ja terveystoimenjohtaja
Pirjo Vainio, talousjohtaja
Markku Vehmas, kasvatus- ja sivistystoimenjohtaja
Virpi Lehmusvaara, vs. henkilöstöjohtaja
Tanja Rontu-Hokkanen
Aino Mielo, asiakirjahallinnon asiantuntija
Tomi Kaarakainen

Poissa
Anna Yltävä
Janne Mellin
Laura Åvall
Lilli Salmi
Sami Tamminen
Sari Heiskanen
Taina Ketvel

Allekirjoitukset

Ruut Sjöblom
Puheenjohtaja

Tuula Hyttinen
Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

05.02.2018

Kari Kinnunen
 

02.02.2018

Kim Kiuru
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Asetettu nähtäväksi yleisessä tietoverkossa 5.2.2018



Tuusulan kunta Pöytäkirja 1/2018 4 ( )51
Valtuusto 29.01.2018

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä



Tuusulan kunta Pöytäkirja 1/2018 5 ( )51
Valtuusto 29.01.2018

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

§ 1
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Kunnanvaltuuston kokouksen koollekutsumista koskeva kuulutus on julkipantu 
kunnan verkkosivuille, ilmoitustaululle sekä julkaistu Keski-Uusimaa- ja Viikkouutiset 
Keski-Uusimaa -lehdissä.

Seuraavat valtuutetut ovat ilmoittaneet esteestä:

Janne Mellin
Lilli Salmi
Sami Tamminen
Laura Åvall
Sari Heiskanen
Anna Yltävä
Taina Ketvel

Todettiin, että

Janne Mellinin tilalla on Kokoomuksen 1. varavaltuutettu Arto Nätkynmäki
Lilli Salmen tilalla on Kokoomuksen 3. varavaltuutettu Mari Vainionpää
Sami Tammisen tilalla on Kokoomuksen 5. varavaltuutettu Sari Vilen
Laura Åvallin tilalla on Kokoomuksen 6. varavaltuutettu Tapani Miettinen
Sari Heiskasen tilalla on Tuusulan puolesta ryhmän 1. varavaltuutettu Markus 
Meckelborg
Anna Yltävän tilalla on Tuusulan puolesta ryhmän 2. varavaltuutettu Leena 
Joensuu.
Taina Ketvelin tilalla on Keskiryhmän 1. varavaltuutettu Kirsi Viitanen

Ehdotus

Todetaan läsnä olevat ja mahdolliset poissaolevat valtuutetut ja heidän sijaisensa.

 

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 2
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Valitaan tämän kokouksen pöytäkirjan tarkastajiksi jäsenet

Taina Ketvel ja Kari Kinnunen.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Kari Kinnunen ja Kim Kiuru.
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Kunnanhallitus, § 573,18.12.2017
Valtuusto, § 3, 29.01.2018

§ 3
Uudenmaan 2. vaihemaakuntakaava, Östersundomin maakuntakaavaehdotus, lausunto

TUUDno-2017-484

Kunnanhallitus, 18.12.2017, § 573

Lausuntopyyntö

Uudenmaan 2. vaihemaakuntakaavan Östersundomin alueen kaavaehdotus on ollut 
lausunnolla alkuvuonna 2015 ja uudelleen keväällä 2017. Keväällä pyydettiin 
lausunnot Uudenmaan ELY-keskukselta, kunnilta, muilta kaavan kannalta keskeisiltä 
viranomaisilta ja yhteisöiltä sekä ministeriöiltä kahdesta vaihtoehdosta ( ja Pohjoinen 

), jotka erosivat toisistaan vaihtoehtoisten metrolinjausten ja niihin liittyvien Suora
maankäyttöratkaisujen osalta. Lausuntoajan jälkeen tavoitteena oli, että 
maakuntahallitus päättää syksyllä 2017, kumpi vaihtoehdoista viimeistellään julkisesti 
nähtäville asetettavaksi kaavaehdotukseksi. Nyt maakuntahallitus on päättänyt, että 
edetään ns. pohjalta ja tämä kaavaehdotus on asetettu julkisesti Suoran vaihtoehdon 
nähtäville 27.11.2017−3.1.2018 väliseksi ajaksi. Kaikilla osallisilla on oikeus tehdä 
kaavasta muistutus. Kaava viimeistellään saadun palautteen pohjalta. Tavoitteena on, 
että maakuntavaltuusto hyväksyy Östersundomin maakuntakaavan touko-kesäkuussa 
2018.

Tuusulassa lausunnon antaa hallintosäännön mukaisesti valtuusto. Aikataulun 
kiirreellisyyden vuoksi kunnanhallituksen päätös lähetetään Uudenmaan liittoon 
ennakkolausuntona. Valtuuston lausunto lähetetään myöhästyneenä.

Nähtävilläoloaineisto löytyy Uudenmaan liiton sivuilta osoitteesta https://www.
uudenmaanliitto.fi/aluesuunnittelu/valmistelussa_ostersundomin_alueen_kaava
/nahtavillaoloaineisto .

Kaavaehdotus

Saaduissa kaavalausunnoissa puollettiin kaavaehdotuksen asettamista nähtäville ns. 
pohjalta. Myös Natura-lausunto mahdollistaa kyseisen Suoran vaihtoehdon 

vaihtoehdon ja nähtäville onkin asetettu tämä vaihtoehto. Keväällä saatujen 
lausuntojen perusteella Östersundomin alueen kaavaehdotuksen 
suunnittelumääräyksiin ei tehty muutoksia ja kaavaselostukseen on tehty lähinnä 
teknisiä täydennyksiä ja täsmennyksiä. Kaavakarttaan on tehty seuraavat muutokset:

lisätty Helsinki-Porvoo runkovesijohto
tarkennettu joukkoliikenteen vaihtopaikan kohdemerkinnän ja 
pääkaupunkiseudun poikittaisen joukkoliikenteen yhteysvälin merkintöjen 
sijainteja

Lisäksi kaavaehdotukseen on tehty Uudenmaan ELY-keskuksen Natura-lausunnon 
(luonnonsuojelulaki 65 §) edellyttämä muutos:

laajennettu Salmenkallion ja Sipoonkorven välistä virkistysaluetta
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Muilta osin kaavaehdotus on sama kuin keväällä 2017 vähtävillä ollut -Suora
vaihtoehto, josta Tuusulan kunnanhallitus lausui 10.4.2017 § 153. Tällöin Tuusulan 
kunnalla ei ollut lausuttavaa Östersundomin maakuntakaavaehdotuksesta.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

antaa Uudenmaan 2. vaihemaakuntakaavan Östersundomin alueen 
ehdotuksesta seuraavan lausunnon:

Tuusulan kunnalla ei ole lausuttavaa Uudenmaan 2. 
vaihemaakuntakaavan Östersundomin alueen kaavaehdotuksesta.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 29.01.2018, § 3

Valmistelija / lisätiedot:
Sakari Eskelinen
sakari.eskelinen@tuusula.fi
lakimies

Liitteet
1 Uudenmaan 2. vmk Östersundom aikaisemmat käsittelyvaiheet
2 Östersundom kaavakartta nähtavillä 27.11.2017-3.1.2018.

 

 

Ehdotus

VALTUUSTO päättää

antaa Uudenmaan 2. vaihemaakuntakaavan Östersundomin alueen 
ehdotuksesta seuraavan lausunnon:

Tuusulan kunnalla ei ole lausuttavaa Uudenmaan 2. vaihemaakuntakaavan 
Östersundomin alueen kaavaehdotuksesta.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kuntakehityslautakunta, § 118,13.09.2017
Kunnanhallitus, § 408,18.09.2017
Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, § 21,26.10.2017
Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 39,31.10.2017
Kuntakehityslautakunta, § 167,20.12.2017
Kunnanhallitus, § 4,15.01.2018
Valtuusto, § 4, 29.01.2018

§ 4
Linjapuisto II, asemakaavan muutosehdotus

TUUDno-2017-457

Kuntakehityslautakunta, 13.09.2017, § 118

Valmistelijat / lisätiedot:
Lauri Kopposela

Asian aikaisempi käsittely liitteenä (Kuntakehityslautakunta 6.2.2013)

Tuusulan kaavoitusosastolla on laadittu asemakaavan muutosehdotus Kellokosken 
linjapuisto II:n alueelle. Asemakaavan yhteydessä laaditaan sitova tonttijako ja 
tonttijaon muutos kortteleihin 7032–7034 ja 7037–7041. Erillinen sitova tonttijako 
laaditaan kortteleihin 7035 ja 7036.

Tiivistelmä kaavaselostuksesta

Suunnittelualue sijaitsee Kellokoskella, n. 1 km Kellokosken keskustasta pohjoiseen 
rajoittuen idästä Linjatiehen ja etelästä Mäntyrinteen tiehen. Lääkärintie ja 
Toimelantie rajaavat asemakaava muutosaluetta lännensuunnalta. Pohjoisen 
suunnalta alue rajautuu Raiviontien varren kortteleihin. Suunnittelualueen pinta-ala 
on noin 10,8 ha. Suunnittelualue on Linjatienvarrella oleva rakentunut pientaloalue, 
jota asemakaavan muutoksella tiivistetään.

Asemakaavan tavoite ja sisältö

Asemakaavamuutoksen tavoitteena on kehittää Linjapuisto II:n aluetta lainvoimaisen 
Kellokosken osayleiskaavan mukaisesti. Alueelle sijoittuva asuntorakentaminen ja 
olemassa olevan taajamarakenteen tiivistäminen tukee Kellokosken palveluiden 
säilymistä ja kehittymistä. Asemakaavaehdotuksessa alueelle on osoitettu 27 uutta 
pientalo-tonttia sekä 3 yhtiömuotoista tonttia jo olemassa olevien 32 rakennetun 
omakotitontin lisäksi. Asemakaavan muutoksella pyritään lisäämään Kellokosken 
tontti-varantoa sekä mahdollistamaan Kellokosken osayleiskaavan mukainen 
kasvutavoitteen toteutuminen. Osayleiskaavassa Linja-puiston 
täydennysrakentamisalueelle on osoitettu 80 asuntoa ja noin 160 asukasta, joista osa 
sijoittuu Linjapuiston Mäntyrinteentien eteläiselle osalle suunnittelualueen 
ulkopuolelle. Suunnittelualue liittyy olennaisesti jo olemassa olevaan 
taajamarakenteeseen ja sen rakentaminen viihtyisäksi asuinympäristöksi on 
merkittävää taajamakuvan yhtenäisyyden ja Kellokosken elinvoimaisuuden kannalta.

Suunnittelualue koostuu pääasiassa asuinrakennusten korttelialueista sekä kapeasta 
viheralueesta. Linjatien varrelle on osoitettu tehokkaampaa II kerroksista 
rakentamista. Olemassa olevat tontit sijoittuvat Lääkärintien sekä Raiviotien varteen, 
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joista tonteille on myös ajoyhteys. Uudet asuinrakennusten korttelialueet sijoittuvat 
Linjatien varteen Mäntyrinteentien ja Raiviotien väliin.

Korttelialueet

Uuden katulinjauksen ja Linjatien väliin on sijoitettu enintään kaksikerroksisten 
asuinrakennusten korttelialueet. Kerrosluku on sitova korttelissa 7040 Linjatien 
varrelle sijoittuvissa rakennuksissa. Molemmissa muodostuvissa kortteleissa on 
tehokkuudeltaan e=0.35 rivitalojen, erillis- ja kytkettyjen pientalojen sekä 
pienkerrostalojen korttelialue A-12, sekä tehokkuudeltaan e=0.25 erillispientalojen 
korttelialue A0-56. 

Uuden katulinjauksen eteläpuolelle sijoittuu erillispientalojen korttelialue AO-56. 
Tehokkuudeltaan alue on e=0.20. Korttelissa 7038 rinnemaastossa sijaitseva tontit 7-
10 on osoitettu enintään ½I -kerroksisiksi. Tontit 1-6 ovat I-kerroksisia. Korttelien 7039 
ja 7041 tontit ovat I-kerroksisia. Korttelialueet rajautuvat eteläreunastaan kapeaan 
viheralueeseen, jossa kasvaa nuorta männikköä. Viheralue sijaitsee rakentuvan alueen 
ja olemassa olevan rakentamisen välissä. 

Kevyenliikenteen reitit sijoittuvat pääosin jo olemassa olevien katujen laitaan 
kevyenliikenteen väylinä. Kapea viheralue toimii kevyenliikenteen yhteytenä Raiviotien 
ja Mäntyrinteentien välissä. Pohjoiseen polku jatkuu kortteleiden 7035 ja 7036 välistä, 
etelään yhteys jatkuu Mäntyrinteentien yli Linjapuiston eteläosan virkistysalueelle. 
Viheralueen puistoreitille on lisäksi yhteys Lääkärinpellon olemassa olevista 
kortteleista.

Kaavan vaikutukset

Vaikutukset rakennettuun ympäristöön jäävät vähäisiksi, alue täydentää olemassa 
olevaa asuntoaluetta. Rakentaminen on mittakaavaltaan pientä ja matalaa. Alue ei 
erotu kaukomaisemassa. Lähimaisemassa alue erottuu lähinnä Linjatien kohdalla. 
Suurin muutos on havaittavissa alueen muuttuessa rakennetuksi ympäristöksi. 
Asemakaavan muutoksella ei ole merkittäviä vaikutuksia luontoon ja 
luonnonympäristöön. Asemakaavan muutos kohdistuu tiiviin yhdyskuntarakenteen 
sisällä olevaan alueeseen, jolla ei ole todettu olevan erityisiä luontoarvoja.

Suunnitelmalla osoitetaan rakentamista Linjapuistonalueelle, jonka virkistyskäyttö on 
vähäistä, eikä alueella ole erityistä merkitystä virkistyskäytön kannalta. Lisäksi jo 
olemassa olevaa rakennuskantaa tiivistetään. Muutos selkeyttää alueen taajamakuvaa 
ja rakennettua ympäristöä. Valtaosa vähällä käytöllä olevasta, hoitamattomasta 
viheralueesta muutetaan tonteiksi. Viheryhteys säilyy uuden alueen ja olemassa 
olevan rakennetun alueen välissä lähivirkistysalueena.

Alueen rakentuminen tukeutuu olemassa olevaan yhdyskuntarakenteeseen, 
kunnallistekniikkaan ja liikenneverkkoon. Uusi asuinalue liittyy luontevasti ympäröiviin 
alueisiin tehokkuudeltaan ja rakennustyypeiltään.

Kaavaluonnos on ollut nähtävillä 21.2.-25.3.2013.

Luonnosvaiheessa saadut mielipiteet ja lausunnot ovat asemakaavan liitteenä.

Asemakaavan yhteydessä tehdään sitova tonttijako kortteleihin 7032–7034 ja 7037–
7041. Erillinen sitova tonttijako laaditaan kortteleihin 7035 ja 7036. 
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Ehdotus
Esittelijä: Asko Honkanen

Kuntakehityslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle, että kunnanhallitus 
päättää

hyväksyä laaditun Linjapuisto II asemakaavan muutosehdotuksen sekä 
mielipiteisiin ja lausuntoihin laaditut vastineet
 asettaa asemakaavan muutosehdotuksen MRA 27§:n mukaisesti julkisesti 
nähtäville

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Asia tarkastettiin välittömästi kokouksessa.

Kunnanhallitus, 18.09.2017, § 408

Valmistelijat / lisätiedot:
Lauri Kopposela

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä laaditun Linjapuisto II asemakaavan muutosehdotuksen sekä 
mielipiteisiin ja lausuntoihin laaditut vastineet
asettaa asemakaavan muutosehdotuksen MRA 27 §:n mukaisesti julkisesti 
nähtäville.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta, 26.10.2017, § 21

Valmistelijat / lisätiedot:
Jaana Koskenranta, Risto Kanerva

Kunnanhallitus on 18.9.2017 § 408 päättänyt asettaa Linjapuisto II asemakaavan 
muutosehdotuksen MRA 27 §:n mukaisesti nähtäville ja pyytää kaavasta tarvittavat 
lausunnot. Ehdotus on nähtävillä 5.10.–6.11.2017.Lausunto pyydetään toimittamaan 
kaavoitukseen viimeistään 24.11.2017.

Liikuntalautakunta on lausunnossaan Linjapuisto II muutosluonnokseen 11.4.2013 
todennut, että liikunnan ja ulkoilun näkökulma on muutosluonnoksessa huomioitu 
riittävällä tasolla. Liikuntalautakunta kiinnitti huomioita osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmassa suunnittelualueen merkitykseen katkeamattomien ulkoilu- ja 
virkistysreittien kannalta. Saadussa vastineessa todetaan, että alueelle on osoitettu 
pohjois-eteläsuuntainen lähivirkistysalue vastaamaan päivittäisen virkistyksen, 
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ulkoilun ja luonnon kokemiseen. Suunnittelualueelta on kevyenliikenteen yhteydet 
Mäntyrinteentien vartta sekä uuden viheralueen kautta Lääkärinpellon korttelin läpi 
Toimelantien yli kevyenliikenteen reittiä pitkin Keravanjoen rannan ulkoilualueelle ja 
Keravanjoen yli.

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunnan lausunto:

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunnalla ei ole huomautettavaa Linjapuisto II 
asemakaavan muutosehdotukseen.

Ehdotus
Esittelijä: Jari Wäre

Kulttuuri- ja vapaa-aikalautakunta päättää antaa Linjapuisto II asemakaavan 
muutosehdotukseen yllä olevan lausunnon.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 31.10.2017, § 39

Valmistelijat / lisätiedot:
Jari Wäre

Kunnanhallitus on 18.9.2017 § 408 päättänyt asettaa Linjapuisto II asemakaavan 
muutosehdotuksen MRA 27 §:n mukaisesti nähtäville ja pyytää kaavasta tarvittavat 
lausunnot. Ehdotus on nähtävillä 5.10.–6.11.2017.Lausunto pyydetään toimittamaan 
kaavoitukseen viimeistään 24.11.2017.

Tiivistelmä kaavaselostuksesta

Suunnittelualue sijaitsee Kellokoskella, n. 1 km Kellokosken keskustasta pohjoiseen 
rajoittuen idästä Linjatiehen ja etelästä Mäntyrinteen tiehen. Lääkärintie ja 
Toimelantie rajaavat asemakaava muutosaluetta lännensuunnalta. Pohjoisen 
suunnalta alue rajautuu Raiviontien varren kortteleihin. Suunnittelualueen pinta-ala 
on noin 10,8 ha. Suunnittelualue on Linjatienvarrella oleva rakentunut pientaloalue, 
jota asemakaavan muutoksella tiivistetään.

Asemakaavan tavoite ja sisältö

Asemakaavamuutoksen tavoitteena on kehittää Linjapuisto II:n aluetta lainvoimaisen 
Kellokosken osayleiskaavan mukaisesti. Alueelle sijoittuva asuntorakentaminen ja 
olemassa olevan taajamarakenteen tiivistäminen tukee Kellokosken palveluiden 
säilymistä ja kehittymistä. Asemakaavaehdotuksessa alueelle on osoitettu 27 uutta 
pientalo-tonttia sekä 3 yhtiömuotoista tonttia jo olemassa olevien 32 rakennetun 
omakotitontin lisäksi. Asemakaavan muutoksella pyritään lisäämään Kellokosken 
tontti-varantoa sekä mahdollistamaan Kellokosken osayleiskaavan mukainen 
kasvutavoitteen toteutuminen. Osayleiskaavassa Linja-puiston 
täydennysrakentamisalueelle on osoitettu 80 asuntoa ja noin 160 asukasta, joista osa 
sijoittuu Linjapuiston Mäntyrinteentien eteläiselle osalle suunnittelualueen 
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ulkopuolelle. Suunnittelualue liittyy olennaisesti jo olemassa olevaan 
taajamarakenteeseen ja sen rakentaminen viihtyisäksi asuinympäristöksi on 
merkittävää taajamakuvan yhtenäisyyden ja Kellokosken elinvoimaisuuden kannalta.

Suunnittelualue koostuu pääasiassa asuinrakennusten korttelialueista sekä kapeasta 
viheralueesta. Linjatien varrelle on osoitettu tehokkaampaa II kerroksista 
rakentamista. Olemassa olevat tontit sijoittuvat Lääkärintien sekä Raiviotien varteen, 
joista tonteille on myös ajoyhteys. Uudet asuinrakennusten korttelialueet sijoittuvat 
Linjatien varteen Mäntyrinteentien ja Raiviotien väliin.

Korttelialueet

Uuden katulinjauksen ja Linjatien väliin on sijoitettu enintään kaksikerroksisten 
asuinrakennusten korttelialueet. Kerrosluku on sitova korttelissa 7040 Linjatien 
varrelle sijoittuvissa rakennuksissa. Molemmissa muodostuvissa kortteleissa on 
tehokkuudeltaan e=0.35 rivitalojen, erillis- ja kytkettyjen pientalojen sekä 
pienkerrostalojen korttelialue A-12, sekä tehokkuudeltaan e=0.25 erillispientalojen 
korttelialue A0-56. 

Uuden katulinjauksen eteläpuolelle sijoittuu erillispientalojen korttelialue AO-56. 
Tehokkuudeltaan alue on e=0.20. Korttelissa 7038 rinnemaastossa sijaitseva tontit 7-
10 on osoitettu enintään ½I -kerroksisiksi. Tontit 1-6 ovat I-kerroksisia. Korttelien 7039 
ja 7041 tontit ovat I-kerroksisia. Korttelialueet rajautuvat eteläreunastaan kapeaan 
viheralueeseen, jossa kasvaa nuorta männikköä. Viheralue sijaitsee rakentuvan alueen 
ja olemassa olevan rakentamisen välissä. 

Kevyenliikenteen reitit sijoittuvat pääosin jo olemassa olevien katujen laitaan 
kevyenliikenteen väylinä. Kapea viheralue toimii kevyenliikenteen yhteytenä Raiviotien 
ja Mäntyrinteentien välissä. Pohjoiseen polku jatkuu kortteleiden 7035 ja 7036 välistä, 
etelään yhteys jatkuu Mäntyrinteentien yli Linjapuiston eteläosan virkistysalueelle. 
Viheralueen puistoreitille on lisäksi yhteys Lääkärinpellon olemassa olevista 
kortteleista.

Kaavan vaikutukset

Vaikutukset rakennettuun ympäristöön jäävät vähäisiksi, alue täydentää olemassa 
olevaa asuntoaluetta. Rakentaminen on mittakaavaltaan pientä ja matalaa. Alue ei 
erotu kaukomaisemassa. Lähimaisemassa alue erottuu lähinnä Linjatien kohdalla. 
Suurin muutos on havaittavissa alueen muuttuessa rakennetuksi ympäristöksi. 
Asemakaavan muutoksella ei ole merkittäviä vaikutuksia luontoon ja 
luonnonympäristöön. Asemakaavan muutos kohdistuu tiiviin yhdyskuntarakenteen 
sisällä olevaan alueeseen, jolla ei ole todettu olevan erityisiä luontoarvoja.

Suunnitelmalla osoitetaan rakentamista Linjapuistonalueelle, jonka virkistyskäyttö on 
vähäistä, eikä alueella ole erityistä merkitystä virkistyskäytön kannalta. Lisäksi jo 
olemassa olevaa rakennuskantaa tiivistetään. Muutos selkeyttää alueen taajamakuvaa 
ja rakennettua ympäristöä. Valtaosa vähällä käytöllä olevasta, hoitamattomasta 
viheralueesta muutetaan tonteiksi. Viheryhteys säilyy uuden alueen ja olemassa 
olevan rakennetun alueen välissä lähivirkistysalueena.

Alueen rakentuminen tukeutuu olemassa olevaan yhdyskuntarakenteeseen, 
kunnallistekniikkaan ja liikenneverkkoon. Uusi asuinalue liittyy luontevasti ympäröiviin 
alueisiin tehokkuudeltaan ja rakennustyypeiltään.
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Kasvatus- ja koulutuslautakunnan aiemmat lausunnot:

Kasvatus- ja koulutuslautakunta esitti kokouksessaan 14.12.2012 osallistumis- ja 
arviointisuunnitelmasta seuraavat huomiot: turvallisten koulureittien huomiointi sekä 
Kukkupakalta alkavan viherväylän jatkoyhteys joelle Lääkärinpellon puoleiseen 
reunaan. Lisäksi lautakunta lausui, että Ruukin koulun ja koulukeskuksen 
suunnittelussa otetaan huomioon alueiden mahdolliset vaikutukset koulun 
oppilasmääriin ja tulevaisuuden laajennustarpeisiin.

Kasvatus- ja koulutuslautakunta on lausunnossaan Linjapuisto II 
muutosluonnokseen 16.4.2013 todennut, että kasvatus- ja koulutuslautakunnan 
näkökulma on muutosluonnoksessa huomioitu riittävällä tasolla. Saadussa 
vastineessa todetaan, että suunnittelualueelta on kevyenliikenteenyhteydet 
Mäntyrinteentien vartta sekä Lääkärinpellon korttelin läpi Toimelantien yli 
kevyenliikenteen reittiä pitkin Keravanjoen yli. Linjatien varteen on 
asemakaavamuutoksessa varattu tila kevytliikenteen väylälle Vanhalle Valtatielle 
saakka. Kukkupakalta alkava viherväylä jatkuu yhtenäisenä Mäntyrinteentien varren 
kevyenliikenteen väylään, joka jatkuu Toimelantien yli Keravanjoen rantaan ja yli.

Kasvatus- ja sivistyslautakunnan lausunto:

Kasvatus- ja sivistyslautakunnalla ei ole huomautettavaa Linjapuisto II asemakaavan 
muutosehdotukseen.

Ehdotus
Esittelijä: Jari Wäre

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää antaa Linjapuisto II asemakaavan 
muutosehdotukseen yllä olevan lausunnon.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kuntakehityslautakunta, 20.12.2017, § 167

Valmistelijat / lisätiedot:
Lauri Kopposela

Linjapuisto II asemakaavan muutosehdotus on ollut nähtävillä 5.10 – 6.11.2017. 
Asemakaavan muutos ehdotuksesta on saatu nähtävillä oloaikana 5 muistutusta. 
Lausunnot Uudenmaan ELY – keskukselta sekä Carunalta. Uudenmaan liitto ilmoitti, 
ettei sillä ole lausuttavaa asemakaavan muutosehdotuksesta. Muistutukset, vastineet 
muistutuksiin ja lausunnot ovat liitteenä.

Asemakaavan muutokseen on tehty vähäisiä teknisiä korjauksia nähtävillä olon 
jälkeen. Korjaukset eivät edellytä asemakaavan muutosehdotuksen asettamista 
uudelleen nähtäville.

Ehdotus
Esittelijä: Pia Sjöroos

Kuntakehityslautakunta päättää ehdottaa kunnanhallitukselle, että kunnanhallitus
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–                          hyväksyy laaditun asemakaavan

–                          hyväksyy lausuntoihin laaditut vastineet

–                          ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

– hyväksyä Linjapuisto II asemakaavan.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 15.01.2018, § 4

Valmistelijat / lisätiedot:
Lauri Kopposela
kaavasuunnittelija

.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, vt. hallintojohtaja

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä laaditun asemakaavan
hyväksyä lausuntoihin ja muistutuksiin laaditut vastineet
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

hyväksyä Linjapuisto II asemakaavan.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 29.01.2018, § 4

Valmistelija / lisätiedot:
Lauri Kopposela
kaavasuunnittelija

Liitteet
1 Aikaisemmat käsittelyvaiheet 6.2.2013
2 H_3504_kaavakartta
3 H Selostus Linjapuisto KKL201217

 

 

Ehdotus
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Valtuusto päättää

hyväksyä Linjapuisto II asemakaavan.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
ELY-keskus, ELY-keskus/Liikennevirasto, kaavoitus
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 47,31.10.2017
Kunnanhallitus, § 504,06.11.2017
Kunnanhallitus, § 9,15.01.2018
Valtuusto, § 5, 29.01.2018

§ 5
Stipendirahaston perustaminen Rusutjärven koululle

TUUDno-2017-620

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 31.10.2017, § 47

Valmistelijat / lisätiedot:
Markus Torvinen

Armas Kallio on 20.4.2017 tehnyt esityksen 5000 € (viidentuhannen 
euron) stipendirahaston perustamisesta Rusutjärven koululle. Esityksen liitteenä on 
ehdotus stipendirahaston säännöiksi.

Ehdotus
Esittelijä: Jari Wäre

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että
VALTUUSTO päättää

perustaa Armas Kallion stipendirahaston Rusutjärven koululle
hyväksyä rahastolle liitteen mukaiset säännöt
sijoittaa rahaston peruspääomaksi Armas Kallion lahjoittaman 5000 € 
(viisituhatta euroa)

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 06.11.2017, § 504

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

perustaa Armas Kallion stipendirahaston Rusutjärven koululle
hyväksyä rahastolle liitteen mukaiset säännöt
sijoittaa rahaston peruspääomaksi Armas Kallon lahjoittaman 5.000 € 
(viisituhatta euroa).

Asia poistettiin esityslistalta.

Kunnanhallitus, 15.01.2018, § 9



Tuusulan kunta Pöytäkirja 1/2018 18 ( )51
Valtuusto 29.01.2018

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Valmistelijat / lisätiedot:
Markus Torvinen
markus.torvinen@tuusula.fi
opetuspäällikkö

 

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, vt. hallintojohtaja

Kunnanhallitus päättää ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

perustaa Armas Kallion stipendirahaston Rusutjärven koululle
hyväksyä rahastolle liitteen mukaiset säännöt
sijoittaa rahaston peruspääomaksi Armas Kallon lahjoittaman 5.000 € 
(viisituhatta euroa).

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 29.01.2018, § 5

Valmistelija / lisätiedot:
Markus Torvinen
markus.torvinen@tuusula.fi
opetuspäällikkö

Liitteet
1 Stipendirahasto, Rusutjärvi (Armas Kallion stipendirahaston säännöt)

 

 

Ehdotus

Valtuusto päättää

perustaa Armas Kallion stipendirahaston Rusutjärven koululle
hyväksyä rahastolle liitteen mukaiset säännöt
sijoittaa rahaston peruspääomaksi Armas Kallon lahjoittaman 5.000 € 
(viisituhatta euroa).

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
kasvatus- ja sivistystoimi
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§ 6
Sidonnaisuuksien ilmoittaminen

TUUDno-2018-133

Valmistelija / lisätiedot:
Eetu Niemelä

Liitteet
1 Sidonnaisuusilmoitukset 27.12.2017

Tarkastuslautakunta 20.11.2017 § 63   

Kokouksessa käydään läpi sidonnaisuusilmoitusten tilanne ja saadut ilmoitukset sekä 
päätetään julkaistaanko ilmoitukset verkossa.

Esitys pj:
Käydään läpi saadut ilmoitukset ja korjaukset. Päätetään julkaista ilmoitukset yleisessä 
verkossa ja viedä ilmoitukset valtuustolle tiedoksi.

Päätös:
Tarkastettiin saadut sidonnaisuusilmoitukset ja päätettiin hyväksyä (81 kpl) kaikki 
muut saadut ilmoitukset paitsi seuraavien henkilöiden osalta joita ei ole saatu tai 
mihin tarvitaan korjauksia/ täydennyksiä (10kpl). Hyväksytyt ilmoitukset voidaan 
julkaista kunnan internetsivuilla ja saatetaan valtuustolle tiedoksi.

 

Ehdotus

Valtuusto päättää

merkitä tiedoksi sidonnaisuusilmoitukset.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Tiedoksi
tarkastuslautakunta
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 60,28.11.2017
Kunnanhallitus, § 564,04.12.2017
Valtuusto, § 7, 29.01.2018

§ 7
Urheilu- ja taidepainotteisen lukion perustaminen Tuusulaan, aloite ja hevospainotteinen 
lukio Tuusulaan, aloite

TUUDno-2017-1193

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 28.11.2017, § 60

Valmistelijat / lisätiedot:
Markus Torvinen

Valt § 163/9.11.2015        

Jani Peltonen esitti seuraavan hänen ja usean muun valtuutetun allekirjoittaman 
aloitteen:
 

”Seinät vai sisältö?
 
Tuusulassa on kuntalaisten ja valtuuston sisällä noussut keskustelun aiheeksi 
lukiolaisten karkaaminen ympäröiviin kuntiin. Huoli on todellinen. Tuusulan 
lukioikäisistä hakeutuu vuosittain noin 250 henkeä ympäröivien kuntien lukioihin. 
Onko toisaalle hakeutumisen syy tilojen vaiko sisällön tarjonnassa? Kilpailemmeko 
monumentista vaiko henkisestä pääomasta? Tuovatko uudet tilat uutta opittavaa, 
innovaatioita ja vetovoimaa mitä emme ole aiemmin pystyneet tarjoamaan? Uskallan 
väittää, että opetuksen sisältö on rakennuksen fyysistä tilaa suurempi kilpailuvaltti.
 
Tuusulassa on toimivat taide- ja liikuntafasiliteetit. Eikö näistä löydy vetovoimaa 
lisääviä elementtejä? Mitä jos uusien seinien sijaan hyödyntäisimme jo olemassa 
olevaa vetovoimaa ja rakenteellista pääomaa. Kuntamme historia taiteen kulta-ajan 
keskipisteenä on kansallisesti ja kansainvälisesti tiedossa. Miksi jätämme käyttämättä 
tämän kiistattoman vetovoiman, joka tuo vuosittain turisteja niin kotimaasta kuin 
ulkomailta? Miksi jättää kuntamme kulta-aika historiaan, kun voisimme elää kulta-
aikaa nyt? Miksi emme kääntäisi muuttovirtaa omaan lukioomme?
 

Uudellamaalla on lukuisia eri lajien SM- ja maajoukkuetason nuoria urheilijoita 
lukiopaikkaa vailla. Ja taideaineet vetää jonoksi asti halukkaita Helsinkiin. Syy ei voi olla 
rakennuksissa. Oletteko nähneet Helsingin kuvataidelukion Torkkelinmäellä? Tai 
Mäkelänrinteen urheilulukion? Miltä kuulostaa lukioikäiselle kulttuuripainotteinen 
lukio-opetus yhteistyössä Pekka Halosen Akatemian kanssa? Entä urheilulukio? Vai 
tarjoaako ainoastaan uusi rakennus houkuttelevamman vaihtoehdon?
 
Onko nykyinen lukio väärässä paikassa? Lukio on valtaväylän varrella. Urheilukeskus 
on kivenheiton päässä. Jo nykyisellään lähes urheiluopiston mitat täyttävästä 
liikuntapyhätöstä löytyy mm. jalkapalloilijoille kaksi täysmittaista nurmikenttää, 
tekonurmi sekä kuplahalli. Ringetten, taitoluistelijoiden ja jääkiekkoilijoiden kaksi 



Tuusulan kunta Pöytäkirja 1/2018 21 ( )51
Valtuusto 29.01.2018

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

jäähallia. Sulkapallo- ja tenniskentät. Kansallisen tason yleisurheilukenttä, 
ampumahiihtostadion, frisbeegoltrata ja 2,5 km päästä se tavallinen täysmittainen 
golfrata. Pian rakennetaan salibandyhalli. On uimahalli ja järvi purjehdukseen. 
Parinkymmenen minuutin päässä Talman laskettelukeskus. Yhdelläkään ympäröivistä 
kunnista ei löydy näin toimivaa ja rikasta urheilulajikirjoa.
 
Tulee kevät ja yhteishaku. Mahdollisuutena on Tuusulan uusi lukiorakennus ja siellä 
kulttuuri- ja urheilupainotteinen lukio. Mitä luulette, kumpi lukio olisi ykkösenä 
hakulistojen kärjessä meidän ja ympäryskuntien tulevilla lukiolaisilla? Seinät vai 
sisältö?”
 
Päätös  Aloite päätetiin lähettää kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

 _________
 
Valt § 97/10.10.2016        

Valtuutettu Pasi Huuhtanen esitti seuraavan hänen ja usean muun valtuutetun 
allekirjoit-
taman aloitteen:
 
”Teen/teemme valtuustoaloitteen hevospainotteisesta lukiosta Tuusulan lukion 
Jokelan ja/tai Kellokosken toimipisteisiin. Jokelaan on suunnitteilla hevoskylä. 
Hevospainotteinen lukiolinja mahdollisesti jopa kaksoistutkinto sopisi hyvin 
suunnitteilla olevan kylän tukitoiminnaksi. Sekä Kellokoskella että Jokelassa on jo nyt 
runsaasti hevostiloja ja harrastajia. Jatkokoulutusmahdollisuudet löytyvät hyvien 
kulkuyhteyksien kautta ammatilliselta puolelta Ypajältä ja Lahdesta ja 
korkeakoulupuolella Helsingistä. Synergiaedut ovat siis ilmeiset.”
 
 Päätös  Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
 
 _________
 
Khall § 421/14.11.2016   

Kasvatus- ja sivistystoimen vastaus aloitteisiin Hevospainotteinen lukio ja Urheilu- ja 
taidepainotteinen lukio:
 
Tuusulan lukiolla on kolme toimipistettä: Hyrylä, Jokela ja Kellokoski.Jokaisella näistä 
on vahvuutensa ja ympärillä on laaja kirjo eri alueiden toimijoita.

Tavoitteenamme on rakentaa Tuusulan lukiosta hyvä ja joustava opiskelupaikka 
harrastavalle nuorelle. Tämä tarkoittaa toimintakulttuurin joustavuutta, tilojen 
kehittämistä sekä yhteistyökumppaneiden kanssa yhteistyön tiivistämistä.  Esimerkiksi 
Hyrylässä urheilupaikkojen läheisyyttä hyödynnetään jo nyt urheiluvalmennuksessa 
(valmennus toimii kaikilla vuosikursseilla) ja muussa liikunnanopetuksessa sekä 
alkaneena lukuvuonna myös koulukeskuksen
Liikkuva koulu-hankkeessa. Myös Jokelassa ja Kellokoskella on mahdollista hyödyntää 
koulun läheisyydessä olevia tiloja ja toimintoja mm. ratsastuksen tai muiden 
harrastusten osalta. Kulttuurin ja taiteen eri toimijoiden kanssa onjo nyt runsaasti 
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yhteistyötä. Keväinen Platonin Akatemia-tapahtuma on konkreettinen esimerkki siitä, 
kuinka yhteistyö rikastuttaa niin koulun kuin ympäröivän yhteisön toimintaa. Uutta 
lukiorakennusta, Moniota, on suunniteltu yhdessä näiden toimijoiden kanssa.

Teemoihin tai oppiaineisiin liittyvät painotukset eivät välttämättä ole ainut tapa nostaa 
lukion houkuttelevuutta, vaikka niitäkään lukion kehittämisessä ei missään 
tapauksessa ole suljettu pois. Johdonmukainen lukion kehittäminen laadukkaaksi ja 
toiminnoiltaan monipuoliseksi aktiivisen, eri asioita harrastavan nuoren 
opiskelupaikaksi, on houkuttelevuuden kannalta oleellisempaa. Tällöin emme 
leimaamalla lukio tietyn painotuksen mukaiseksi pelota pois esimerkiksi 
luonnontieteistä kiinnostuneiden joukkoa.

Olemme siis viime vuosina lähestyneet aloitteissa kuvattua visiota Tuusulan lukiosta, 
jossa hyödynnetään mahdollisimman hyvin ympäristön tarjoamat mahdollisuudet niin 
fasiliteettien kuin yhteistyökumppanien osalta. Tämä on huomioitu myös Monion 
suunnittelussa. Uusi lukiorakennus omalta osaltaan olisi mahdollistamassa tämän 
kehityksen jatkumisen myös tulevaisuudessa tarjoamalla tiloja paitsi lukiolla, myös 
monille yhteistyökumppaneille. Lisäksi se mahdollistaisi lukion opiskelijamäärän 
kasvun (viime keväänä rannalle jäi hakijoista lähes 10%). Samoin modernit 
opiskeluympäristöt mahdollistaisivat uudenlaista toimintakulttuuria ja opetusta.”
 
Lisätiedot: Markus Torvinen, p. 040 314 3410
 
Ehdotus
  Kj   Kunnanhallitus päättää
 
–   hyväksyä kasvatus- ja sivistystoimen vastauksen em. aloitteisiin
 
–  ehdottaa valtuustolle, että
 
VALTUUSTO päättää
 
–   katsoa valtuutettu Jani Peltosen 9.11.2015 § 163 ja valtuutettu
Pasi Huuhtasen 10.10.2016 § 97 tekemän aloitteen tulleen käsi-
tellyksi.         
 
--- 
Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Pasi Huuhtanen Liisa Sorrin
kannattamana esitti, että asia palautetaan uudelleen valmisteltavaksi.
 
Päätös  Kunnanhallitus päätti
 
–      palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi
 
 __________ 

Kasvatus- ja sivistyslautakunta 28.11.2017

Tuusulan lukion kehittäminen aktiivisesti harrastavan nuoren opiskelupaikaksi on 
edennyt Monion suunnittelun ja toiminnan kehittämisen myötä.
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Monion suunnittelussa on otettu huomioon se, että mahdollisimman moni toimija voi 
toteuttaa nuorille suunnattua harrastustoimintaa rakennettavissa tiloissa. Myös 
yhteydet Hyrylän urheilupaikkoihin on otettu huomioon suunnittelussa. Monion 
sijainti ja tilat antavat erittäin hyvät mahdollisuudet rakentaa nuorten opiskelua ja 
harrastustoimintaa tukeva toimintakulttuuri uuteen rakennukseen. Samalla 
urheilukeskuksen nykyisiä tiloja ja alueita kehitetään entistä tehokkaammin myös 
lukio-opetuksen käyttöön. Hyrylän vapaa-ajan harrastusmahdollisuuksia parannetaan 
tulevina vuosina paremmin vastaamaan mm. alueellisen nuorisotyön tarpeita.

Monion rakentuminen vahvistaa koko Tuusulan lukion toimintaa ja kilpailukykyä ottaa 
opiskelijoita vastaan. Opiskelijamäärän kasvun vaikutukset näkyvät myös Tuusulan 
lukion muiden toimipisteiden, Jokelan ja Kellokosken, toimipisteissä resurssien 
joustavan käytön kautta. Oppimisympäristöjen digitalisoinnin ja toimintakulttuurin 
kehittämisen kautta tuetaan myös Tuusulan lukion kaikkien toimipisteiden 
kurssitarjonnan monipuolistumista ja opiskelijan mahdollisuuksia suorittaa opintoja 
koko lukiossa. Moniosta saatavat kokemukset hyödynnetään, kun Jokelan ja 
Kellokosken koulukeskuksen oppimisympäristöjä kehitetään palveluverkon 
uudistamisen myötä.

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Wäre

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

hyväksyä perustelutekstin mukaisen vastauksen valtuutettujen Jani Peltonen 
9.11.2015 § 163 ja Pasi Huuhtasen 10.10.2016 § 97 tekemiin aloitteiseen
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettujen Jani Peltonen 9.11.2015 § 163 ja Pasi Huuhtasen 
10.10.2016 § 97 tekemien aloitteiden tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 04.12.2017, § 564

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä edellä olevan vastauksen aloitteisiin
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettujen Jani Peltosen 9.11.2015 § 163 ja Pasi Huuhtasen 
10.10.2016 § 97 tekemien aloitteiden tulleen käsitellyksi.

Päätös
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Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 29.01.2018, § 7

Valmistelija / lisätiedot:
Markus Torvinen
markus.torvinen@tuusula.fi
opetuspäällikkö

 

 

Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa valtuutettujen Jani Peltosen 9.11.2015 § 163 ja Pasi Huuhtasen 
10.10.2016 § 97 tekemien aloitteiden tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kunnanhallitus, § 565,04.12.2017
Valtuusto, § 8, 29.01.2018

§ 8
Puhdas ja laadukas lähiruoka kouluihin ja päiväkoteihin sekä lähiruoka kunniaan 
Tuusulassa, aloitteet

TUUDno-2017-1227

Kunnanhallitus, 04.12.2017, § 565

Valmistelijat / lisätiedot:
Tanja Rontu-Hokkanen

Valtuusto  § 44 / 19.3.2012
Valtuusto  § 113  / 02.9.2013
Kunnanhallitus § 115 / 20.3.2017

Valt § 44/19.3.2012 
Antti Kaikkonen esitti seuraavan Tuusulan valtuuston keskiryhmän aloitteen:

"Esitämme, että Tuusulan kunta ryhtyy suosimaan suomalaisen lähiruuan käyttöä 
elintarvikehankinnoissa.

Lähiruokaa suosimalla annamme töitä ja toimeentuloa lähiseudun ihmisille esim. 
kunnan ja maakunnan alueella. Lähiruoka on tuoretta, tuottaja pystytään helposti 
selvittämään ja voidaan hyödyntää vuodenaikojen sesonki. Lähiruuassa on 
vähemmän lisä-aineita. Samalla voidaan vaalia maakuntien ruokaperinteitä.

Kestävän kehityksen päämääränä on turvata nykyisille ja tuleville sukupolville hyvät 
elämisen mahdollisuudet. Kestävässä päätöksenteossa ja toiminnassa ympäristö, 
ihminen ja talous otetaan tasavertaisesti huomioon. Ruoka liittyy läheisesti kestävään 
kehitykseen.

Kotimaiset hankinnat tukevat työllisyyttä, sillä suomalaisista joka viidennes työllistyy 
ketjusta, jonka alussa on viljelijä. Suomalaista suosimalla autamme 
kulttuurimaisemien säilymistä ja pienennämme ekologista jalanjälkeämme. 
Huoltovarmuudenkin kannalta on tärkeää säilyttää oma maataloustuotanto.

Luonnonmukainen maataloustuotanto on virallisesti valvottua ja sovittuihin 
tuotantomenetelmiin liittyvää kasvinviljelyä. Lähiruuan lisäksi myös luomutuotantoa 
on syytä mahdollisuuksien mukaan suosia. Elintarviketurvallisuus ei ole 
itsestäänselvyys, vaan monien eri tahojen pitkäjänteisen työn tulos. Kotimaista, 
turvallista ja laadukasta ruokaa on syytä arvostaa.

Me allekirjoittaneet esitämme, että kuntamme ruuan ja raaka-aineiden hankinnoissa 
tullaan ostamaan suomalaisia elintarvikkeita. Näin voimme ottaa huomioon kestävän 
kehityksen periaatteet, suosia lähi- ja luomuruokaa ja tuoda maakuntien maut 
ruokalistalle."

Päätös 
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

________
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Valt § 113/2.9.2013 
Valtuutettu Päivi Visuri esitti seuraavan aloitteen:

"Nykyään kiinnitetään yhä suuremmassa määrin huomiota puhtaaseen ja 
laadukkaaseen lähiruokaan. On todettu, että puhtaan luomulaatuisen ruoan 
suosiminen tukee kestävää kehitystä, maaseudun mahdollisuuksia ja paikallisen 
tuotannon kehittämistä. Puhdas luomulaatuinen ruoka on ravintoarvoltaan rikasta ja 
tukee terveellistä ruokavaliota.

Meillä Tuusulassa on kattava luomuviljelijöiden osuuskunta, jolla olisi kapasiteettia 
toimittaa raaka-aineita koulu- ja päiväkotikeittiöitä varten. Esitän, että Tuusulan kunta 
kartoittaa, voisiko se hankintalain puitteissa hyödyntää raaka-aineiden hankkimisessa 
esim. luomutilojen tuottamia viljoja. Mikäli voisimme hyödyntää ruoan raaka-aineiden 
hankinnassa myös oman kuntamme viljelijöiden tuotteita, tukisimme samalla 
paikallista yrittäjyyttä. Lisäksi sillä olisi positiivinen mainosarvo Tuusulan kunnalle. 
Luonnollisestikin arvokkain seikka olisi se, että Tuusulan lapset saisivat kouluissa ja 
päiväkodeissa laadukasta, puhdasta ja terveellistä lähiruokaa."

Päätös 
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

_______

Khall § 115/20.3.2017 
Tuusulan kunnassa pääasiallinen elintarvikkeiden hankkija on tilaaja-tuottaja -mallin 
mukaisesti ruoan tuottajana toimiva Tuusulan kunnan Ruokapalveluyksikkö. 
Tarvittavat elintarvikkeet hankitaan KuntaPron kilpailuttamilta tavarantoimittajilta ja 
tuotteina käytetään pääasiassa kilpailutettuja sopimustuotteita. 
Elintarvikehankinnoissa hankintasopimus on tehty KuntaPron kanssa. Nyt käytössä 
oleva elintarvikkeiden hankintasopimus alkoi 1.8.2016 ja on voimassa toistaiseksi.

Tuusulan kunnan Ruokapalveluiden tehtävänä on tuottaa palvelusopimuksiin 
perustuvia, asiakaslähtöisiä ja kustannustehokkaita ruokapalveluja. Näillä periaatteilla 
ruokatuotanto on myös toteutettu. Tilaaja-asiakkaan pääasiallinen tahtotila on tähän 
mennessä ollut, että ostettavat ateriapalvelut saadaan kustannustehokkaasti 
tuotettuna ja kohtuullisin kustannuksin. Toistaiseksi palvelusopimusneuvotteluissa 
tilaaja-asiakkaan puolelta ei ole esitetty halukkuutta tai vaatimusta sille, että 
käytettävät elintarvikkeet tulisivat olla lähiruokaa tai luonnonmukaisin tuotantotavoin 
tuotettua. Nykyisessä, voimassaolevassa hankintasopimuksessa on luonnonmukaisen 
tuotantotavan sopimustuotteita saatavilla monissa eri tuoteryhmissä ja 
luomutuotteiden järjestelmällinen käyttöönotto on mahdollista tilaaja-asiakkaan niin 
halutessa. 

Aloitteessa esitetään, että Tuusulan kunta ryhtyisi suosimaan lähiruoan käyttöä 
elintarvikehankinnoissa. Hankintalain näkökulmasta katsottuna lähiruoan käsite on 
ongelmallinen. On olemassa kovin monia käsityksiä siitä, mitä on lähiruoka. Lähiruoka-
käsitteen sisällyttäminen hankinnan perusteeksi ei ole käyttökelpoinen. Hankintalain 
mukaan tuotetta ei voi hankkia sen alkuperämaan mukaan tai perustella hankintaa 
tuotantopaikan etäisyydellä käyttäjästä. Hankittavien tuotteiden suosiminen kaikissa 
muodoissaan on hankintalain vastaista. Hankittavan tuotteen tuoreus-, laatu- ja 
hygieniavaatimukset sen sijaan voidaan hyväksyä hankinnan kriteeriksi. Lähiruoan 
kannalta ongelmallista on se, että tuotantopaikka sinällään ei takaa tuotteen 
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tuoreutta, korkeaa laatua tai korkeaa hygieniatasoa. Luonnonmukaisen tuotannon 
osalta vastaavaa käsitteen ongelmallisuutta ei ole, sillä luonnonmukaiselle tuotannolle 
on olemassa selkeät määritelmät ja tuotannossa on olemassa toimivat 
valvontajärjestelmät ja niitä tuotteita voidaan kilpailuttaa niillä perusteilla.

Ruoan tuottajan näkökulmasta hankittavilla elintarvikkeille ja tavarantoimittajille on 
monenlaisia vaatimuksia. Tuusulan kunnan Ruokapalveluiden päivittäin tuottama 
ateriapalveluiden määrä on liki 10 000 annosta, joten elintarviketoimittajan on 
kyettävä toimittamaan raaka-aineita melko suuria määriä. Hankintakaudella 1.1.2016-
31.12.2016 esimerkiksi hankittiin perunoita n. 55 000 kg, porkkanoita n. 10 000 kg, 
broilerin lihaa n. 7 000 kg sekä vehnäjauhoja n. 3 700 kg. Juotavia maitotuotteita 
ostettiin yhteensä n. 220 000 litraa. Suurissa tarveainemäärissä on oleellista se, että 
hankittava tuote on pakkauskooltaan käyttötarkoitukseen sopiva ja jalostusasteeltaan 
tuotantoon soveltuvassa muodossa. Raaka-aineen saatavuus tulee olla taattu ympäri 
vuoden, toimitusvarmuuden on oltava hyvä sekä logistiset järjestelmät että 
tilausjärjestelmät tulee olla toimivat. Myös ruokapalvelun tuotanto- ja varastointitilat, 
henkilöstöresurssit ja hygieniakysymykset asettavat omat rajoituksensa hankittaville 
tuotteille. Esimerkiksi hankittavien porkkanoiden osalta hygieniavaatimukset tuotetta 
kilpailutettaessa ovat tiukat, sillä Tuusulassa on aikaisemmilla hankintakausilla ollut 
merkittäviä ongelmia hankitun kotimaisen porkkanan hygieniavaatimusten kanssa.

Nykyisistä elintarviketoimittajista tuusulalainen Mattilan viljatila, lammilainen 
perunantuottaja He-Vi Hasila ja tuoreiden leipätuotteiden toimittaja, lahtelainen 
Sinuhe KY sekä heidän tuotteensa täyttävät ainakin useimmat lähiruoalle esitetyt 
kriteerit. Tuotteet ovat suomalaisia ja omistajatuottajat ovat tiedossa sekä tuotteen 
matka eri elinkaaren vaiheessa tilalta käyttäjäasiakkaalle pystytään osoittamaan. 
Logistiikka, hygieeninen laatu ja muut ostajan kannalta oleelliset vaatimukset ovat 
kunnossa. Lihan, teolliset tuotteet, kuivatavaran, kasvikset ja hedelmät toimittavat 
tuusulalainen Meira Nova. Meira Novan pakasteet toimittaa tuusulalainen Fiinfrost Oy.

Tuusulan kunnan Ruokapalvelut on voimassaolevan hankintasopimuksen mukaisesti 
sitoutunut hankkimaan elintarvikkeet sovituilta toimittajilta kilpailutetun 
tuotevalikoiman mukaisesti. Mikäli tulevaisuudessa tilaaja-asiakas tilaa toisenlaisia 
tuotteita, kuten lähiruokaa ja luomuruokaa, ollaan Ruokapalveluissa valmiita 
kehittämään toimintaa ja tuotantoa haluttuun suuntaan. Olemme uudistumiskykyisiä 
ja pyrimme muutenkin huomioimaan toiminnassamme Tuusulan kunnan arvot ja 
toimimaan avoimesti, vastuullisesti sekä palveluhenkisesti. 

Julkisissa hankinnoissa tuotteita kilpailutettaessa on perinteisesti hinnan merkitys 
korostunut. Mikäli Tuusulassa aiotaan korostaa lähiruokaa ja luonnonmukaisesti 
tuotettua ruokaa, vaatii tämä päättäjiltä päätöksiä ja Ruokapalveluille varoja tämän 
valinnan mahdollisiin kustannuskorotuksiin.

Ehdotus / Kj 
Kunnanhallitus päättää

- hyväksyä ruokapalveluiden selvityksen aloitteen johdosta

- ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää
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- katsoa valtuutettu Antti Kaikkosen 19.3.2012 § 44 esittämän Tuusulan valtuuston 
keskiryhmän aloitteen ja Päivi Visurin 2.9.2013 § 113 esittämän aloitteen tulleen 
käsitellyksi.

---

Puheenjohtajan avattua asiassa keskustelun Ari Nyman esitti, että asia palautetaan 
uudelleen valmisteltavaksi ja selvitetään, voisiko Tuusulan kunta siirtyä luomumaidon 
käyttäjäksi. Myös Sari Heiskanen esitti asian palauttamista uudelleen valmisteltavaksi 
tuoden esille seuraavaa:

"Lähiruoka-asia on asenne- ja arvokysymys, joka ei tapahdu kuitenkaan pelkän 
päätöksen voimalla; täytyy mahdollistaa myös resurssit ruokapalveluille sen 
toteuttamiseen. Elintarvikkeiden hankintasopimus KuntaPron kanssa alkoi 1.8.2016 ja 
on voimassa toistaiseksi. Tämä sopimus tulee tarkastella uudestaan sekä pohtia onko 
oikea tahtotila ateriapalveluiden kustannustehokkuus ja kohtuulliset kustannukset. 
Hankintalaki näkökulmineen on ongelmallinen, mutta esimerkiksi Mikkeli ja Kiuruvesi 
toteuttavat menestyksekkäästi luomu- ja lähiruoan tarjoamista."

Päätös 
Kunnanhallitus päätti

-  palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.

__________

Kunnanhallitus 4.12.2017

Tuusulan kunnassa pääasiallinen elintarvikkeiden hankkija on tilaaja-tuottaja -mallin 
mukaisesti ruoan tuottajana toimiva Tuusulan kunnan Ruokapalveluyksikkö. 
Tarvittavat elintarvikkeet hankitaan KuntaPron kilpailuttamilta tavarantoimittajilta ja 
tuotteina käytetään pääasiassa kilpailutettuja sopimustuotteita. 
Elintarvikehankinnoissa hankintasopimus on tehty KuntaPron kanssa. Nyt käytössä 
oleva elintarvikkeiden hankintasopimus alkoi 1.8.2016 ja on voimassa toistaiseksi. 
Tämä sopimus tuottaa selvästi säästöjä kustannuksissa.

Tuusulan kunnan Ruokapalveluiden tehtävänä on tuottaa palvelusopimuksiin 
perustuvia, asiakaslähtöisiä ja kustannustehokkaita ruokapalveluja. Näillä periaatteilla 
ruokatuotanto on myös toteutettu. Tilaaja-asiakkaan pääasiallinen tahtotila on tähän 
mennessä ollut, että ostettavat ateriapalvelut saadaan kustannustehokkaasti 
tuotettuna ja kohtuullisin kustannuksin. Toistaiseksi palvelusopimusneuvotteluissa 
tilaaja-asiakkaan puolelta ei ole esitetty halukkuutta tai vaatimusta sille, että 
käytettävät elintarvikkeet tulisivat olla lähiruokaa tai luonnonmukaisin tuotantotavoin 
tuotettua. Nykyisessä, voimassaolevassa hankintasopimuksessa on luonnonmukaisen 
tuotantotavan sopimustuotteita saatavilla monissa eri tuoteryhmissä ja 
luomutuotteiden järjestelmällinen käyttöönotto on mahdollista tilaaja-asiakkaan niin 
halutessa. 

Aloitteessa esitetään, että Tuusulan kunta ryhtyisi suosimaan lähiruoan käyttöä 
elintarvikehankinnoissa. Hankintalain näkökulmasta katsottuna lähiruoan käsite on 
ongelmallinen. On olemassa kovin monia käsityksiä siitä, mitä on lähiruoka. Lähiruoka-
käsitteen sisällyttäminen hankinnan perusteeksi ei ole käyttökelpoinen. Hankintalain 
mukaan tuotetta ei voi hankkia sen alkuperämaan mukaan tai perustella hankintaa 
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tuotantopaikan etäisyydellä käyttäjästä. Hankittavien tuotteiden suosiminen kaikissa 
muodoissaan on hankintalain vastaista. Hankittavan tuotteen tuoreus-, laatu- ja 
hygieniavaatimukset sen sijaan voidaan hyväksyä hankinnan kriteeriksi. Lähiruoan 
kannalta ongelmallista on se, että tuotantopaikka sinällään ei takaa tuotteen 
tuoreutta, korkeaa laatua tai korkeaa hygieniatasoa. Luonnonmukaisen tuotannon 
osalta vastaavaa käsitteen ongelmallisuutta ei ole, sillä luonnonmukaiselle tuotannolle 
on olemassa selkeät määritelmät ja tuotannossa on olemassa toimivat 
valvontajärjestelmät ja niitä tuotteita voidaan kilpailuttaa niillä perusteilla.

Ruoan tuottajan näkökulmasta hankittavilla elintarvikkeille ja tavarantoimittajille on 
monenlaisia vaatimuksia. Tuusulan kunnan Ruokapalveluiden päivittäin tuottama 
ateriapalveluiden määrä on liki 10 000 annosta, joten elintarviketoimittajan on 
kyettävä toimittamaan raaka-aineita melko suuria määriä. Hankintakaudella 1.1.2016–
31.12.2016 esimerkiksi hankittiin perunoita n. 55 000 kg, porkkanoita n. 10 000 kg, 
broilerin lihaa n. 7 000 kg sekä vehnäjauhoja n. 3 700 kg. Juotavia maitotuotteita 
ostettiin yhteensä n. 220 000 litraa. Suurissa tarveainemäärissä on oleellista se, että 
hankittava tuote on pakkauskooltaan käyttötarkoitukseen sopiva ja jalostusasteeltaan 
tuotantoon soveltuvassa muodossa. Raaka-aineen saatavuus tulee olla taattu ympäri 
vuoden, toimitusvarmuuden on oltava hyvä sekä logistiset järjestelmät että 
tilausjärjestelmät tulee olla toimivat. Myös ruokapalvelun tuotanto- ja varastointitilat, 
henkilöstöresurssit ja hygieniakysymykset asettavat omat rajoituksensa hankittaville 
tuotteille. Esimerkiksi hankittavien porkkanoiden osalta hygieniavaatimukset tuotetta 
kilpailutettaessa ovat tiukat, sillä Tuusulassa on aikaisemmilla hankintakausilla ollut 
merkittäviä ongelmia hankitun kotimaisen porkkanan hygieniavaatimusten kanssa.

Nykyisistä elintarviketoimittajista tuusulalainen Mattilan viljatila, lammilainen 
perunantuottaja He-Vi Hasila ja tuoreiden leipätuotteiden toimittaja, lahtelainen 
Sinuhe KY sekä heidän tuotteensa täyttävät ainakin useimmat lähiruoalle esitetyt 
kriteerit. Tuotteet ovat suomalaisia ja omistajatuottajat ovat tiedossa sekä tuotteen 
matka eri elinkaaren vaiheessa tilalta käyttäjäasiakkaalle pystytään osoittamaan. 
Logistiikka, hygieeninen laatu ja muut ostajan kannalta oleelliset vaatimukset ovat 
kunnossa. Lihan, teolliset tuotteet, kuivatavaran, kasvikset ja hedelmät toimittavat 
tuusulalainen Meira Nova. Meira Novan pakasteet toimittaa tuusulalainen Finnfrost 
Oy.

Tuusulan kunnan Ruokapalveluiden käyttämien elintarvikkeiden kotimaisuusaste on 
korkea, yli 85 %. Liha ja lihavalmisteet ovat 100 % suomalaista alkuperää samoin kuin 
maitotaloustuotteet ja peruna.  Ulkomaalaiset tuotteet ovat pääosin sellaisia, joita 
Suomessa ei kasvateta tai niitä ei saada riittäviä määriä esim. tonnikala, seiti, riisi, 
maissi, kotimaiset hedelmät ja vihannekset talvella sekä erilaiset mausteet. Tuotteiden 
korkealla kotimaisuusasteella ruokapalvelut pyrkii lisäämään suomalaista työllisyyttä, 
taloudellista hyvinvointia, huoltovarmuutta, tuoteturvallisuutta ja -jäljitettävyyttä.

Ruokapalvelut järjestää vuonna 2018 kokeilun, jossa tuusulalaisissa kouluissa 
nautitaan ruokajuomana D-vitaminoitua rasvatonta luomumaitoa. Tämän kokeilun 
mahdollistaa se, että maitotaloustuotteita toimittava Valio toi 1.9.2017 markkinoille 
Valtion ravitsemisneuvottelukunnan ravitsemussuosituksen mukaisen D-vitaminoidun 
rasvattoman luomumaidon. Lisäksi Valtioneuvosto on uudessa 
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koulumaitojärjestelmässä nostanut luomumaidon tukitasoa, joka on n. 2,4 kertaa 
suurempi kuin tavallisen rasvattoman maidon. Tämän ansiosta luomumaito on enää 
n. 18 % kalliimpaa kuin vastaava normaali maito.

Tuusulan kunnan ruokapalvelut on voimassaolevan hankintasopimuksen mukaisesti 
sitoutunut hankkimaan elintarvikkeet sovituilta toimittajilta kilpailutetun 
tuotevalikoiman mukaisesti. Mikäli tulevaisuudessa tilaaja-asiakas tilaa toisenlaisia 
tuotteita, kuten lähiruokaa ja luomuruokaa, Ruokapalvelut on valmis kehittämään 
toimintaa ja tuotantoa haluttuun suuntaan. Ruokapalvelut on uudistumiskykyinen ja 
huomioi toiminnassa Tuusulan kunnan arvot ja toimimaan avoimesti, vastuullisesti 
sekä palveluhenkisesti. Vuonna 2018 Ruokapalvelut kartoittaa paikallisia toimijoita.
Julkisissa hankinnoissa tuotteita kilpailutettaessa on perinteisesti hinnan merkitys 
korostunut. Mikäli Tuusulassa aiotaan korostaa vielä enemmän lähiruokaa ja 
luonnonmukaisesti tuotettua ruokaa, vaatii se tulevaisuudessa päätöksiä linjauksista 
ja budjettia aiheeseen liittyen.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä ruokapalveluiden selvityksen aloitteiden johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuutettu Antti Kaikkosen 19.3.2012 § 44 esittämän Tuusulan valtuuston 
keskiryhmän aloitteen ja Päivi Visurin 2.9.2013 § 113 esittämän aloitteen tulleen 
käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 29.01.2018, § 8

Valmistelija / lisätiedot:
Tuula Hyttinen

Liitteet
1 Elintarvikkeiden kotimaisuusaste 15.11.2017

 

 

Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa valtuutettu Antti Kaikkosen 19.3.2012 § 44 esittämän Tuusulan valtuuston 
keskiryhmän aloitteen ja Päivi Visurin 2.9.2013 § 113 esittämän aloitteen tulleen 
käsitellyksi.

Päätös
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Ehdotus hyväksyttiin.
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta, § 59,28.11.2017
Kunnanhallitus, § 585,18.12.2017
Valtuusto, § 9, 29.01.2018

§ 9
Konserttisali suunnitteilla olevan lukiokiinteistön juhlasali- ja auditoriotiloihin, aloite

TUUDno-2017-1192

Kasvatus- ja sivistyslautakunta, 28.11.2017, § 59

Valmistelijat / lisätiedot:
Jari Wäre

Valt § 93/8.6.2015            

Valtuuston puheenjohtaja Arto Lindberg luki seuraavan Tuusulan Kamarikuoro 
Sonores ry:n ja usean henkilön allekirjoittaman aloitteen:

”Tuusulan seudulla on kansallisesti ja kansainvälisesti merkittävä kulttuuri- ja 
musiikkiperinne. Kuntaan on rekisteröity ainakin seitsemän aikuisten kuoroa: 
Naiskuoro Primavera ry, Naiskuoro Tuulahdus ry, Tuuslaulajat ry, Tuusulan 
Kamarikuoro Sonores ry, Tuusulan Kirkkokuoro ry, Tuusulan Mieslaulajat ry ja 
Viihdekuoro Essut ry. Musiikkiopiston musiikkiluokkien ja seurakunnan alaisuudessa 
on lisäksi useita lasten ja nuorten kuoroja. Keski-Uudenmaan musiikkiopistossa 
opiskelee musiikkia vuosittain n. 900 opiskelijaa. Kunnassa toimii orkestereita, 
soittokuntia sekä lukuisia yksityisiä laulun- ja soitonopettajia. Lisäksi täällä sävelletään 
yhä edelleen uutta musiikkia.

Musiikkiharrastuksen on osoitettu edistävän lasten ja nuorten henkistä ja sosiaalista 
kehitystä sekä oppimista (Hallam 2010). Musiikin harrastaminen vahvistaa myös 
aikuisten sosiaalista yhteisöllisyyttä, ja musiikin kuunteleminen lisää 
rentoutumiskykyä. Noin 50–75 % ihmisistä purkaa työpaineitaan ja muuta stressiä 
yleisimmin kuuntelemalla musiikkia (Vartiovaara 2006). Musiikin on osoitettu myös 
vähentävän ahdistuneisuutta ja masentumista sekä vaikuttavan myönteisesti 
muistisairaiden vointiin (Särkämö 2014).

Kuntarajat eivät rajoita musiikin harrastamista maakunnan alueella, mutta vahvojen 
perinteiden ylläpitämiseen tulevaisuudessa tarvitaan asianmukaiset toimintatilat. 
Paikkakunnalla toimivat kuorot ja orkesterit konsertoivat varsin usein kunnan 
ulkopuolella, koska Tuusulan kunnasta puuttuu laadukas konserttisali. Nykyiset 
esiintymistilat ovat joko kooltaan tai akustiikaltaan riittämättömiä. Sen vuoksi 
merkittävimmät musiikkiproduktiot esitetään Tuusulan kunnan ulkopuolella. 
Esimerkiksi pääsiäisenä 2015 Kamarikuoro Sonoreksen ja Kamarikuoro Oremuksen 
Johannespassio-yhteistyöproduktio Castor et Pollux -orkesterin kanssa esitettiin 
Keravan ja Sipoon kirkossa, ja äitienpäivänä Suurkuoro-tapahtuma toteutettiin 
Rykmentinpuistossa. Jo olemassa olevan elävän musiikkiperinteen esittäminen ja sen 
kehittäminen omassa kunnassa asianmukaisissa tiloissa vahvistaisi ehdottomasti 
Tuusulan mainetta merkittävänä kulttuuripitäjänä.

Konserttisaliadressin nimien keräys toteutettiin 21.4.–24.5.2015 Tuusulan 
Rykmentinpuistossa järjestetyn Äitienpäivän laulujuhlan sekä siihen liittyneen 
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Suurkuoro-projektin yhteydessä ja muun muassa kirjastossa, apteekissa ja 
musiikkiopistossa. Adressiin osallistui yhteensä 324 allekirjoittajaa.

Kuoroharrastajat ja kansalaisadressiin osallistuneet musiikinystävät esittävät, että 
konserttisali toteutettaisiin Rykmentinpuistoon suunnitteilla olevan lukiokiinteistön 
juhlasali- ja auditoriotiloihin (Tuusula 2015). Konserttisali nostaisi huomattavasti 
rakennuksen merkitystä kaikille kuntalaisille tarkoitettuna monipuolisena kulttuuri- ja 
vapaa-ajankeskuksena. Se voisi toimia rakennuksen valosoihtuna ja jopa koko kunnan 
keulakuvana.

Konserttisalin akustiikan suunnittelu ja toteutus vaativat erityisosaamista (Joutsenvirta 
2009), mikä tulee ottaa huomioon suunnittelun alkuvaiheista rakennuksen 
viimeistelyvaiheisiin asti. Muunnettavilla seinärakennemekanismeilla konserttisalista 
voidaan tehdä nykyaikainen, monikäyttöinen ja erilaisiin akustisiin vaatimuksiin 
soveltuva tila. Sama tila tarjoaisi hohdokkaan ympäristön erilaista akustiikkaa vaativiin 
tilaisuuksiin, esimerkiksi koulun ja kunnan juhlatilaisuuksiin, teatteri- ja tanssiesityksiin 
sekä laajemmin kansallisiin ja kansainvälisiin kokouksiin ja kongresseihin. Konsertti-
juhlasali vetäisi puoleensa ja palvelisi kuntalaisia, paikallisia ja vierailevia taiteilijoita, 
opiskelijoita sekä työ- ja vapaa-ajanmatkailijoita.

Toivomme, että rakennuksen suunnittelussa ja toteutuksessa huomioidaan, että 
konserttisali parantaisi merkittävästi koulun tilojen käyttöastetta. Monikäyttöisyys 
lisää rakennuksen taloudellista arvoa (Olkkonen 1997). Sen lisäksi huomioitaisiin ne 
edistävät vaikutukset, joita uudella konserttisalilla on kuntalaisten ja koulun 
opiskelijoiden opintoihin, harrastuksiin ja hyvinvointiin sekä alueen arvostukseen, 
matkailuun ja talouteen. Laadukkaasta konserttisalista hyötyisivät sekä esiintyjät että 
laaja yleisö.”

Päätös           Aloite päätettiin lähettää kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

 __________

Kasvatus- ja sivistyslautakunta 28.11.2017

Vastaus aloitteeseen:

Aloitteessa esitetty monipuolinen esiintymistila on suunniteltu toteutettavan Monion 
rakentamisen yhteydessä. Moniolla tarkoitetaan monen toimijan taloa, jossa 
yhdistyvät useiden käyttäjäryhmien uusi oppimisympäristö ja kaikkia kuntalaisia 
palveleva monitoimitalo. Tavoitteena on, että Moniosta muodostuisi kaikkien 
Tuusulalaisten yhteinen olohuone, joka sijaitsee Hyrylän keskustan ja 
Rykmentinpuiston palvelujen ytimessä.

Hankesuunnitelmassa Monion yhteydessä rakennettavia saleja on kuvattu seuraavasti:

Rakennukseen tulee kaksi salitilaa; isompi liikunta-juhlasali sekä pienempi Black Box-
tyylinen monitoimisali. Käynti saleihin tapahtuu pääaulasta sekä kellarikerroksesta, missä 
saleja yhdistää lämpiö naulakoineen ja wc-, varasto- sekä muine aputiloineen. Iso sali 
toimii juhlavana monitoimitilana, jossa järjestetään suurien yleisömäärien tapahtumat ja 
tilaisuudet, kuten ylioppilaskirjoitukset, vanhojen päivän tanssiaiset, lakkiaiset ja muita 
yleisötilaisuuksia. Sali on tyylikäs ja arvokas juhlasali; lattiassa ei ole pelikenttärajoja eikä 
seinillä urheiluun liittyvää välineistöä tai tekniikkaa. Tilassa voidaan silti pitää lukion 
liikuntatunteja, jolloin ohjelmassa on kevyitä mailapelejä, tanssia ja voimistelua. 
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Näyttämöalue erotetaan tasalattiaisessa salissa verhoilla, tarvittaessa voidaan pystyttää 
tilapäinen korotettu näyttämö. Pienempää monitoimisalia käytetään tanssi- ja 
teatteriesityksiin, puhetilaisuuksiin ja myös lukion opetus- ja tapahtumatilana. Pienemmän 
salin taustalla on varastoa mm. flyygelin säilytystä varten sekä oma pieni pukutilansa. Ison 
salin yhteydessä on liikuntaväline- ja tuolivarastoa sekä isot puku- ja pesutilat, jotka ovat 
kellarikerroksen kautta myös auditorion käytettävissä.                                     

Esitystekniikka

Iso Sali

Iso sali toimii juhlavana monitoimitilana, jossa järjestetään suurien yleisömäärien 
tapahtumat ja tilaisuudet. Saliin rakennetaan n. 500 hengen siirtokatsomo, mikä 
mahdollistaa salin monipuolisemman käytön. Esimerkiksi ylioppilaskirjoitukset tarvitsevat 
lattiapinta-alaa, mutta nouseva katsomo  toimii mm. musiikkiopiston konserteissa 
paremmin. Saliin asennettava sähköinen akustiikka tukee myös salin monipuolista käyttöä. 
Sähköisellä akustiikalla voidaan helposti säätää tilan kaiunta-aikaa eri käyttötilanteiden 
mukaan. Sähköinen akustiikka ei vaadi muunnettavia seinä- tai kattorakenteita, vaan 
kaikki muutokset tapahtuvat järjestelmäprosessorissa.

Saliin asennetaan kattava esitysäänentoistojärjestelmä, joka toimii monipuolisesti niin 
puheen vahvistukseen kuin kevyen musiikin äänentoistoon. Salin yleis- ja esitysvalaistus 
palvelee kattavasti kaikkia käyttötarkoituksia konserteista ylioppilaskirjoituksiin. 
Esitysvalaistuksen monipuolisempaa käyttöä varten saliin asennetaan moottoriohjattu 
ripustusjärjestelmä. Moottoriohjattu ripustusjärjestelmä helpottaa huolto toimenpiteitä ja 
parantaa työturvallisuutta. Saliin asennetaan laadukas AV-järjestelmä, jolla voidaan taata 
hyvätasoinen kuvanesitys. Lisäksi saliin rakennetaan valmius kuvan suoratoistamiseen 
(stream) talon sisällä sekä verkkoon. Kaikkien esitysteknisten järjestelmien ohjaus 
toteutetaan keskitetyllä ohjausjärjestelmällä. Ohjausjärjestelmän käyttöliittymä 
rakennetaan helppokäyttöiseksi, mutta myös monipuoliseksi. Lisäksi järjestelmiä voidaan 
hallita erillisillä ohjaimilla tapahtumakohtaisesti esimerkiksi vierailevan esityksen valo- tai 
äänipöydällä.

Pieni Sali

Pieni sali toimii teatterityyppisenä rauhallisena työympäristönä, mikä takaa hyvät 
edellytykset keskittymistä vaativaan työskentelyyn. Saliin rakennetaan n. 350 hengen 
siirtokatsomo, mikä mahdollistaa salin monipuolisemman käytön. Esimerkiksi kuvauksissa 
tai pienissä messutapahtumissa lattiapinta- alaa tarvitaan enemmän. Saliin asennettava 
sähköinen akustiikka tukee myös salin monipuolista käyttöä. Sähköisellä akustiikalla 
voidaan helposti säätää tilan kaiunta-aikaa salin eri käyttötarpeiden mukaan. Sähköinen 
akustiikka ei vaadi muunnettavia seinä- tai kattorakenteita, vaan kaikki muutokset 
tapahtuvat järjestelmäprosessorissa.

Saliin asennetaan kattava 5.1 esitysäänentoistojärjestelmä, joka toimii monipuolisesti niin 
elokuvien äänentoistojärjestelmänä kuin teatteriesityksissä ja kevyen musiikin konserteissa. 
Salin yleis- ja esitysvalaistus palvelee kattavasti kaikkia käyttötarkoituksia teatteriesityksistä 
seminaareihin. Esitysvalaistusta varten saliin asennetaan kattava huoltosillasto. 
Huoltosillasto on turvallinen ratkaisu ripustusjärjestelmäksi. Huoltosillasto mahdollistaa 
myös oppilaiden turvallisen työskentelyn esitystekniikan parissa. Saliin asennetaan 
laadukas AV-järjestelmä, jolla voidaan taata hyvätasoinen kuvanesitys. Lisäksi saliin 
rakennetaan valmius kuvan suoratoistamiseen (stream) talon sisällä sekä verkkoon. 
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Kaikkien esitysteknistenjärjestelmien ohjaus toteutetaan keskitetyllä ohjausjärjestelmällä. 
Ohjausjärjestelmän käyttöliittymä rakennetaan helppokäyttöiseksi, mutta myös 
monipuoliseksi. Lisäksi järjestelmiä voidaan hallita erillisillä ohjaimilla 
tapahtumakohtaisesti esimerkiksi vierailevan esityksen valo- tai äänipöydällä.

Salien tarkempi suunnittelu toteutetaan arkkitehtikilpailun jälkeen vuonna 2018.

 

 

Ehdotus
Esittelijä: Jari Wäre

Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää

hyväksyä perustelutekstin mukaisen vastauksen valtuuston puheenjohtaja Arto 
Lindbergin esittämään Tuusulan Kamarikuoro Sonores ry:n 8.6.2015 § 93 
tekemään aloitteiseen
ehdottaa kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuuston puheenjohtaja Arto Lindbergin esittämään Tuusulan 
Kamarikuoro Sonores ry:n 8.6.2015 § 93 tekemän aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 18.12.2017, § 585

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä perustelutekstin mukaisen vastauksen valtuuston puheenjohtaja Arto 
Lindbergin esittämään Tuusulan Kamarikuoro Sonores ry:n 8.6.2015 § 93 
tekemään aloitteiseen
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa valtuuston puheenjohtaja Arto Lindbergin esittämään Tuusulan 
Kamarikuoro Sonores ry:n 8.6.2015 § 93 tekemän aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Valtuusto, 29.01.2018, § 9

Valmistelija / lisätiedot:
Tuula Hyttinen
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Ehdotus

Valtuusto päättää

katsoa valtuuston puheenjohtaja Arto Lindbergin esittämään Tuusulan 
Kamarikuoro Sonores ry:n 8.6.2015 § 93 tekemän aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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Kuntakehityslautakunta, § 173,20.12.2017
Kunnanhallitus, § 12,15.01.2018
Valtuusto, § 10, 29.01.2018

§ 10
Ruskeasannan juna-aseman käyttöönotto, aloite

TUUDno-2017-1234

Kuntakehityslautakunta, 20.12.2017, § 173

Valmistelijat / lisätiedot:
Heikki Väänänen

Valtuusto 10.6.2013 § 98

Ruut Sjöblom esitti seuraavan aloitteen:

”Esitän, että Tuusulan kunta osallistuu Ruskeasannan juna-aseman käyttöön- ottoon. 
Ruskeasannan asema on yksi Kehäradan asema. Kehärata on 18 ki- lometriä pitkä 
junarata, jolla tulee kulkemaan matalalattiajunat 10 minuutin välein molempiin 
suuntiin. Se tulee parantamaan joukkoliikennetarjontaa ja vähentämään sekä 
henkilöautoliikennettä, että linja-autoliikennettä, ja niiden aiheuttamia 
ympäristöhaittoja. Lisäksi sen avulla edistetään EU:n ilmastopo- liittisia tavoitteita.

Tällä hetkellä liikenne Etelä-Tuusulasta Helsinkiin on erittäin ruuhkainen ja 
joukkoliikenne Espooseen olematon. Matka Helsinkiin aamulla ruuhka- aikaan ja 
iltapäivällä takaisin kestää pahimmillaan puolitoista tuntia suun- taansa, eli kolme 
tuntia yhteensä päivässä. Ruskeasannan asemalta matka Helsinkiin kestäisi noin 15 
minuuttia. Lisäksi joukkoliikenneyhteys Espoo- seen parantuisi ja nopeutuisi 
merkittävästi.

Ruskeasannan aseman käyttäjämäärät ovat arvioitu olevan 6 620 henkilöä 
vuorokaudessa vuonna 2025, josta lentomatkustajia on 70. Tämä määrä on 
kolmanneksi eniten koko Kehäradan asemista.

Lentoradan on huhuttu tuovan vastauksia Tuusulan ongelmalliseen joukko- 
liikenteeseen, mutta se ei ole Tuusulan kannalta realistista. Lentorata on vas- ta 
maakuntakaavassa suunnitteilla, eli siihen ei ole edes budjetoitu rahaa. Se on hyvin 
kaukana tulevaisuudessa. Tuusulan alta kulkeva raideliikenne tulee olemaan nopeita 
junia varten, jotka eivät pysähdy yksittäisillä pysäkeillä. Kaiken kaikkiaan lentoradan 
arvioidaan tulevan maksamaan 1,2 miljardia euroa, joka tarkoittaisi myös Tuusulalle 
massiivisia investointeja aseman ra- kentamista ja maan alle louhimista varten, ja 
junat eivät todennäköisesti edes pystyisi pysähtymään tällä kuvitteellisella asemalla.

Tällä hetkellä Ruskeasannassa on asemavaraus, jonka louhintatyöt on jo teh- ty. 
Esitän, että Tuusula ottaa välittömästi yhteyden Kehäradasta vastaaviin tahoihin ja 
alkaa neuvottelemaan aseman käyttöönotosta. Asialla on kiire, koska rata tullaan 
ottamaan käyttöön vuonna 2015. Toimimalla nyt heti

myös meillä on mahdollisuus saada asema käyttöömme samaan aikaan. Li- säksi 
ehdotan, että tämä aloite olisi käsittelyssä jo seuraavassa valtuuston kokouksessa, tai 
ainakin palautetta, mihin toimenpiteisiin on ryhdytty.
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Koko Kehäradan kustannusarvio on 738,5 miljoonaa euroa. Ruskeasannan aseman 
kustannusarvio liityntäparkkipaikkoineen on noin 40 miljoonaa eu- roa. Valtio on 
lupautunut maksamaan vähintään 68,5 % kustannuksista. Kunnille jäisi vain 31,5 % 
kustannuksista, eli noin 12 miljoonaa euroa. Rus- keasannan asemaa koskevista 
kustannuksista ja niiden jaosta tulisi Vantaan kanssa pikaisesti sopia. Tuusula ei voi 
olla vapaamatkustaja.”

Päätös Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.

-------

Kuntakehityslautakunta 10.6.2015 § 78

Ruskeasannan aseman rakentaminen ei kuulu Kehäradan ensimmäiseen vai- 
heeseen. Ensimmäisen vaiheen yhteydessä on toteutettu asemavaraus, mutta 
varsinaisen aseman rakentamisaikataulu ei ole vielä tiedossa. Vantaalla on vain 
verrattain vähän maankäyttöä Ruskeasannan aseman vaikutuspiirissä, eikä aseman 
toteuttamista näin ollen ole Vantaan toimesta priorisoitu. Rus- keasannan asema olisi 
toteutuessaan looginen liityntäasema raideliikentee- seen ja tarjoaisi merkittävän 
potentiaalin Etelä-Tuusulan joukkoliikenteen kehittämisessä.

Valtion kustannusosuus infrahankkeissa on viime vuosina jatkuvasti pienen- tynyt. 
Aiemmin arvioitua kustannustenjako-osuutta ei voida nykyisessä val- tion 
taloustilanteessa pitää varmana enää aseman toteutusvaiheessa. Näin ol- len kuntien 
kustannusosuus aseman rakentamisesta voi olla suurempi kuin aiemmin arvioitu 12 
miljoonaa euroa. Ruskeasannan aseman merkitys Van- taalle on verrattain vähäinen 
johtuen Vantaan maankäytön painopisteestä, mistä johtuen Tuusulan kunnan 
rahoitusosuus aseman toteuttamisessa tulisi olemaan suhteellisesti suurempi.

Tuusulan kunnassa on laadittu joukkoliikennestrategia, jossa linjataan kun- nan 
kannalta keskeiset tulevaisuuden joukkoliikenneyhteydet. Tämän työn yhteydessä on 
tunnistettu osaltaan myös raideliikenteeseen tukeutuvan liityn- täliikenteen merkitys 
Tuusulan joukkoliikenteelle. Joukkoliikennestrategian valmistuttua on käynnistetty 
liityntäliikenteen suunnittelu Kehäradan varteen ja valtuusto on suunnitelmien 
perusteella myöntänyt tekniselle toimelle lisä- määrärahan, jolla hankitaan linja-
autovuoroja Hyrylän ja Kehära- dan/Aviapoliksen välille.

Lisätiedot: suunnitteluinsinööri Heikki Väänänen, p. 040 314 3522

Ehdotus kp                                        

Kuntakehityslautakunta päättää

hyväksyä esitetyn selvityksen aloitteen johdosta ja ehdottaa kunnanhallitukselle, 
että se ehdottaa valtuustolle, että VALTUUSTO päättää katsoa Ruut Sjöblomin 
10.6.2013 § 98 esittämän aloitteen tulleen käsitellyksi.

---

Puheenjohtajan avattua asiasta keskustelun Vesa Lundberg ehdotti, että aloi- te 
palautetaan takaisin valmisteluun ja että valmistelussa on huomioitava:

Kuntakehitysjohtajan tulee aloittaa neuvottelut Vantaan päättä- jien kanssa 
aseman käyttöönotosta.
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Neuvotteluissa tulee käydä läpi, mikä Tuusulan osuus asiassa olisi. Lisäksi millä 
osuudella valtio ja Vantaa osallistuvat hankkeeseen. Valtio on luvannut osallistua 
kustannuksiin n. 70%:n osuudella.
Asema on louhittu ja valmiina käyttöönottoon.

Kuntakehityslautakunta oli esityksestä yksimielinen.

Kuntakehityslautakunta palauttaa asian uudelleen käsittelyyn. Valmistelussa on 
huomioitava:

Kuntakehitysjohtajan tulee aloittaa neuvottelut Vantaan päättä- jien kanssa 
aseman käyttöönotosta.
Neuvotteluissa tulee käydä läpi, mikä Tuusulan osuus asiassa olisi. Lisäksi millä 
osuudella valtio ja Vantaa osallistuvat hank- keeseen. Valtio on luvannut 
osallistua kustannuksiin n. 70 %:n osuudella.
Asema on louhittu ja valmiina käyttöönottoon.

Merkitään pöytäkirjaan, että Pekka Heikkinen poistui kokouksesta tämän pykälän 
käsittelyn jälkeen klo 19:40.

-------

Kuntakehityslautakunta 20.12.2017

Tuusulan kunta on liittymässä Helsingin seudun liikenteeseen (HSL) vuoden 2018 
alussa. HSL suunnittelee jatkossa yhdessä kunnan kanssa alueen joukkoliikennettä 
osana seudullista kokonaisuutta. Tässä yhteydessä joukkoliikenteen järjestämisessä 
siirrytään myös nykyistä huomattavasti enemmän liityntäliikenteeseen ja 
raideliikenteen käyttöön. Ensi vaiheessa Etelä-Tuusulan linjasto tukeutuu olemassa 
oleviin juna-asemiin, erityisesti Kerava, Tikkurila, Leinelä ja Aviapolis. Tulevaisuudessa 
myös mahdollisesti toteutettavalla Ruskeasannan asemalla voisi olla rooli 
joukkoliikennejärjestelmässä. 

Ruskeasannan aseman saaminen junaliikenteen käyttöön edellyttää asemaluolan 
aiemmasta louhinnasta huolimatta edelleen merkittäviä investointeja ja rakentamista. 
Aseman käyttövalmiuden saavuttamisen on arvioitu maksavan noin 40 miljoonaa 
euroa. Kuntakehityksen ja tekniikan toimialan edustajat kuntakehitysjohtajan johdolla 
ovat käyneet Vantaan kaupungin maankäytön, kaavoituksen ja liikenteen edustajien 
kanssa keskusteluja Ruskeasannan aseman toteutusmahdollisuuksista. Vantaalla ei 
ole Ruskeasannan aseman ympäristössä merkittävää maankäyttöpotentiaalia, joka 
tukisi aseman toteuttamista. Vantaan maksuosuus Kehäradan rakentamisessa on 
tähän mennessä ollut suurempi kuin mitä alkuperäisesti kaupungin ja valtion välillä on 
sovittu. Tästä syystä Vantaalla ei tällä hetkellä ole ollut intressiä aseman 
toteuttamiseen eikä mahdollisuuksia aseman rakentamisen rahoittamiseen. 

Ruskeasannan asemalla olisi toteutuessaan heijastusvaikutuksia myös tieverkkoon, 
mm. Tuusulanväylän mahdollisten lisäkaistojen tarpeeseen ja tarpeen ajoittumiseen. 
Ruskeasannan asemalla onkin nähtävissä ajoneuvoliikenteen ja joukkoliikenteen 
kulkutapaosuuksien muuttumisen kautta laajempia seudullisia vaikutuksia. 
Ruskeasannan asema on ollut Helsingin seudun liikennejärjestelmätyössä, HLJ 2015, 
mukana vuosina 2016-2025 käynnistettävien hankkeiden joukossa. Hankkeen 
vastuutahona on Liikennevirasto. HSL:ssä on parhaillaan laadittavana uusi 
liikennejärjestelmätyö, HLJ 2019, jonka yhteydessä hankkeiden toteutusaikatauluista 
ja kustannusjaosta päätetään uudelleen. Tämän työn yhteydessä kunta tulee 
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pitämään Ruskeasannan aseman toteuttamista esillä ja korostamaan aseman laajoja 
seudullisia vaikutuksia. 

Ehdotus
Esittelijä: Marko Härkönen

Kuntakehityslautakunta päättää

- hyväksyä esitetyn selvityksen aloitteen johdosta ja ehdottaa 
kunnanhallitukselle, että se ehdottaa valtuustolle, että 
VALTUUSTO päättää katsoa Ruut Sjöblomin 10.6.2013 § 98 
esittämän aloitteen tulleen käsitellyksi. 

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Kunnanhallitus, 15.01.2018, § 12

Valmistelijat / lisätiedot:
Heikki Väänänen
suunnitteluinsinööri

.

Ehdotus
Esittelijä: Harri Lipasti, vt. hallintojohtaja

Kunnanhallitus päättää

hyväksyä esitetyn selvityksen aloitteen johdosta
ehdottaa valtuustolle, että

VALTUUSTO päättää

katsoa Ruut Sjöblomin 10.6.2013 § 98 esittämän aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.

Heikki Väänänen oli asiantuntijana kokouksessa tämän asian osalta.

Valtuusto, 29.01.2018, § 10

Valmistelija / lisätiedot:
Heikki Väänänen
suunnitteluinsinööri

 

 

Ehdotus
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Valtuusto päättää

katsoa Ruut Sjöblomin 10.6.2013 § 98 esittämän aloitteen tulleen käsitellyksi.

Päätös
Ehdotus hyväksyttiin.
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§ 11
Ilmoitusasiat

Valtuuston tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat:

Valtuustoasioiden informaatiotilaisuuden 25.1.2018 muistio.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 12
Sähköautojen latauspaikkojen kartoittaminen, aloite

TUUDno-2018-204

Henri Koskela esitti seuraavan Kokoomuksen valtuustoryhmän aloitteen:

"Tuusulan Kokoomuksen valtuustoryhmä esittää, että kunta kartoittaa
mahdollisuudet sähköautojen latauspaikoille taajamissamme, esim.
virastotalojen, koulujen, uimahallin,kirjastojen, urheilukeskusten sekä yritysten 
yhteyteen sekä mahdollisiin investointeihin yhteistyökumppanit.
Latauspaikat tulisi huomioida myös asuntomessujen ja Monion yhteydessä sekä 
jatkossa kunnan kaavoituksessa.
Samalla tulee selvittää latauspisteiden investointikustannukset, lähtökohtaisesti niin, 
että latauskulut kohdistuvat käyttäjille."

Ehdotus

.

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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§ 13
Kestävän kehityksen toimintaohjelmaan sitoutuminen, aloite

TUUDno-2018-207

Ilona Toivanen esitti seuraavan Vihreä valtuustoryhmän aloitteen:

"Tuusulan vihreä valtuustoryhmä esittää, että Tuusula tekee kestävän kehityksen 
yhteiskuntasitoumuksen. Kyseessä on sopimus, jolla kunta sitoutuu kestävän 
kehityksen toimintaohjelmaan, jossa on kahdeksan päätavoitetta. Nämä kahdeksan 
tavoitetta ovat hiilineutraali yhteiskunta, kestävät elämäntavat, kestävät yhdyskunnat, 
luontoa kunnioittava päätöksenteko, resurssiviisas talous, työtä kestävästi, 
vaikuttavien kansalaisten yhteiskunta ja yhdenvertaisuus.

Moni kunta on jo liittynyt mukaan sitoumukseen. Sitoumuksen eri osa-alueisiin on 
mahdollista sitoutua myös eri tahojen, kuten koulujen ym. Sitoumuksen tekeminen on 
helppoa, se kirjataan, julkaistaan netissä, toteutetaan ja seurataan. Sitoumus toimisi 
hyvänä runkona kestävän kehityksen edistämiseen Tuusulassa, pormestariohjelman 
hengessä. Se toimisi myös hyvänä konkreettisena työkaluna strategian 
toteuttamiseksi.

Toimenpidesitoumuksien keräämisestä huolehtivat kestävän kehityksen toimikunta ja 
sen pääsihteeristö. Kaikki sitoumukset ovat nähtävillä verkkosivustolla sitoumus2050.
fi Sitoumus voi olla esimerkiksi sellainen, että ruokapalvelut sitoutuvat 
kasvisruokavalion lisäämiseen tai ruokahävikin vähentämiseen, yritys muovin 
vähentämiseen tai koulu kierrättämiseen.

Linkki kestävän kehityksen yhteiskuntasitoumukseen : http://bit.ly/2sw0gup

Esitämme, että Tuusula liittyy ensi tilassa mukaan sitoumukseen ja haastaa eri 
toimialat ja yksiköt tekemään omat sitoumuksensa kestävän kehityksen hyväksi."

Ehdotus

.

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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§ 14
Pysäkkikatosten uusiminen joukkoliikenteeseen, aloite

TUUDno-2018-205

Seppo Noro esitti seuraavan Vasemmiston valtuustoryhmän aloitteen:

"Vuoden 2018 alusta Tuusula on liittynyt HSL:ään. Pelkkä liittyminen ei tietenkään riitä, 
vaan on pyrittävä lisäämään joukkoliikenteen suosiota. Siinä Tuusulassa on paljon 
tekemistä.

Yhtenä kehittämiskohteena esitämme pysäkkikatosten uusimista. Rumat katokset 
ovat monin paikoin aika rähjäisessä kunnossa. Uudet pysäkkikatokset tulisi tehdä 
esteettisesti houkutteleviksi, informatiivisiksi, valaistuiksi, läpinäkyviksi, esteettömiksi, 
omaperäisiksi ja tuusulalaisiksi.

Katosten suunnittelussa olisi hyvä mahdollisuus hyödyntää kuntalaisten 
osallistamista. Kustannukset tulisi ottaa huomioon vuoden 2019 talousarviossa ja 
mahdollisuuksien mukaan jo kuluvan vuoden menoissa."

Ehdotus

.

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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§ 15
Lähi- ja luomuruuan tarjoannan selvittäminen Tuusulassa, aloite

TUUDno-2018-208

Jussi Salonen esitti seuraavan Tuusulan puolesta valtuustoryhmän aloitteen:

"Esitämme, että Tuusulan kunta

1 selvittää, mikä prosenttiosuus Tuusulan Ruokapalvelujen ruokatarjonnasta nykyisin 
on luomua ja mikä lähiruokaa

2 kartoittaa, voiko kunta hankintalain puitteissa hyödyntää raaka-aineiden 
hankkimisessa lähiruokaa, myös luomutilojen tuottamaa, ja

3 samalla arvioi kunnalle tulevat kustannukset lähiruokaan ja/tai luomuruokaan 
siirtymisestä verrattuna nykytilanteeseen.

EkoCentria on tehnyt, päivitetty maaliskuussa 2017, Lisää lähiruokaa julkisten 
keittiöiden asiakkaille – ohjeita ja perusteluja hankintoihin -opas, joka auttaa 
tekemään hyviä hankintapäätöksiä alueellisten ja paikallisten lähiruokaketjujen 
hyväksi. Opas on tehty yhteistyössä useiden asiantuntijoiden, mm. Kuntaliiton ja MTK:
n kanssa."

Ehdotus

.

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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§ 16
Tuusulan joukkoliikennelinjasto 2019, Purolan joukkoliikenteen yhteyksien turvaaminen 
Tuusulan ja Keravan linjastosuunnitelmassa, aloite

TUUDno-2018-206

Karita Mäensivu esitti seuraavan Purolan/Vanhankylän asukkaiden aloitteen:

"Purolan joukkoliikenneyhteydet - Linjasto-uudistuksessa ei saa unohtaa Purolan 
asukkaita

Suunnitelma uusista linjastoista näyttää pääosin kattavalta, mutta Purolan nyt jo 
minimitasolla olevia yhteyksiä aiotaan siinä heikentää, käytännössä lopettaa 
kokonaan. Tämä ei missään tapauksessa ole Purolassa asuvien toiveena. 
Ehdottomasti on jatkettava Purolan kautta liikennöintiä Järvenpäähän myös 
linjastouudistuksen jälkeen.

Suunnitelmassa ehdotettu linja 966 kulkee nyt vain muutaman kerran koulupäivässä, 
ja suunnitelmassa sanotaan liikennöintitiheyden säilyvän samana. Eli ei palvele 
työmatkaliikennettä eikä korvaa nykyistä 967 bussia, joka kulkee Jokelantieltä 
Saunakallioon ja Järvenpäähän.

Purolasta käydään paljon töissä Helsingin suunnassa, ja siellä asuu lukiolaisia ja 
ammattikoululaisia, jotka tarvitsevat kulkuyhteyden Järvenpään asemalle. Joissakin 
ehdotuksissa liikennöintiä on suunniteltu vain Jokelan suuntaan. Mikäli 
joukkoliikenteen suunta olisi Jokela, tämä ei palvele Purolan alueen asukkaita. Tästä 
seuraisi esim. se että nykyinen, noin reilun tunnin kestävä työmatka Helsinkiin pitenisi 
reiluun puoleentoista tuntiin, yhteen suuntaan. Useilla on vaihtoja vielä Helsingin 
päässä, mikä vielä lisää kokonaismatka-aikaa. Purola on osa Tuusulaa, ja myös me 
tarvitsemme säännöllistä joukkoliikennettä. Paras ratkaisu olisi palauttaa VR:n Purolan 
seisake käyttöön, nyt kun siihen on tulossa vielä lisäraidekin. Me Pohjois-Tuusulan ja 
Purolan alueen asukkaat osallistumme osaltamme HSL:n ja kunnan toiminnan 
kuluihin ja ansaitsemme mahdollisuuden käyttää joukkoliikennettä.

Nykyinen linja 967 palvelee minimitasolla, ja jos siihen saisi vielä muutamia 
lisävuoroja, niin hyvä. Suunniteltu uusi 967 taas ei palvelisi lainkaan, koska se ei kulkisi 
Purolan kautta, ja suunniteltu suuntakin on väärä. Myös illalla ja viikonloppuisin on 
tarpeita liikkua. Työelämä tarkoittaa aika monen osalta tänä päivänä jotain ihan 
muuta kuin säännöllistä työaikaa arkisin 8-16. Pelkän koulubussin (ja vain 
kouluaikoina) varaan liikennettä ei voi jättää. Purolan seisakkeen lopettamisen jälkeen 
olemme olleet suhteellisen tyytyväisiä muutamaan vuoroon -10 kpl arkipäivisin- joilla 
työ- ja koulumatkat ovat sujuneet jotenkuten. Moni uskoi ja toivoi että HSL:n myötä 
voisimme jopa saada muutaman lisävuoron iltaan ja viikonloppuun, mutta nyt 
näyttääkin siltä että Purola aiotaan jättää kokonaan vaille joukkoliikennettä.

Vaadimmekin, että linja 967 voisi myös jatkossa kulkea Järvenpäähän. Toivomme 
siihen lisää vuoroja, esim. ainakin yksi lisää aamulla ja ainakin yksi lisää illalla. Vie 
aikansa, että uusiin yhteyksiin totutaan. Nykyinen linja palvelee todellista liikkumisen 
tarvetta. Nykyisellään linjan 967 käyttöä on rajoittanut sen vuorojen vähyys. Kun ei ole 
paluukyytiä, niin ei voi mennä toiseenkaan suuntaan. On muistettava nyt kun vuoden 
2018 alusta lukien on ollut mahdollista matkustaa samalla HSL-lipulla kuin junassa 
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(samaan hintaan), linjan houkuttelevuus on huomattavasti parantunut ja 
käyttäjämäärien voi ennustaa kasvavan. Lisäksi edellisen liikennöitsijän aikana 
lipunmyyntilaite on ollut usein epäkunnossa, jolloin matkalaisten 
lipunmyyntijärjestelmiin rekisteröitynyt lukumäärä on huomattavasti pienempi kuin 
todellisuudessa on ollut.

Voisiko olla mahdollista, että esim. jotkut Kellokoskelta Järvenpäähän kulkevat bussit 
voisivat koukata Purolan kautta? Näin voisi saada liikennöintiaikoja laajennettua myös 
iltoihin ja viikonloppuihin.

Tuusulan joukkoliikenteen toiminta-ajatuksessa luvataan joukkoliikennepalvelut 
kaikille kuntalaisille 2-vuorotyön työaikana, tästä periaatteesta on myös Purolan 
alueella pidettävä kiinni."

Ehdotus

 .

Päätös
Aloite lähetettiin kunnanhallituksen valmisteltavaksi.
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Kunnallisvalitus
§4, §5

Kunnallisvalitusohje
VALITUSOSOITUS

Valitusoikeus ja valituksen perusteet
Kunnallisvalituksen saa tehdä se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, 
velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan 
jäsen.
Valituksen saa tehdä sillä perusteella, että päätös on syntynyt virheellisessä 
järjestyksessä, päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai päätös on 
muuten lainvastainen.
Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun päätökseen saa hakea muutosta 
kunnallisvalituksin vain se, joka on tehnyt oikaisuvaatimuksen. Jos päätös on 
oikaisuvaatimuksen johdosta muuttunut, saa päätökseen hakea muutosta 
kunnallisvalituksin myös se, jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun muutettu 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen.

Valitusviranomainen
Päätökseen haetaan muutosta kunnallisvalituksella Helsingin hallinto-oikeudelta.
Valitusviranomaisen yhteystiedot
Helsingin hallinto-oikeus
Sörnäistenkatu 1
00580 Helsinki
Puhelin 029 56 42000
Faksi 029 56 42079
sähköposti helsinki.hao@oikeus.fi

Valitusaika
Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Tiedoksisaanti
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

MRL 188 §:n 3 momentin mukaan kaavan tai rakennusjärjestyksen hyväksymistä 
koskevan päätöksen katsotaan tulleen asianosaisten tietoon samaan aikaan, kun 
päätöksen katsotaan kuntalain 140 §:n mukaisesti tulleen kunnan jäsenen tietoon.

Muista kuin em. päätöksistä asianosaisen katsotaan saaneen tiedon, jollei muuta 
näytetä, 7 päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä, 3 päivän kuluttua sähköpostin 
lähettämisestä, saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen 
tiedoksisaantitodistukseen merkittynä aikana. Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, 
jona päätös on asetettu nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon, ei lueta määräaikaan.

Valituksen muoto ja sisältö 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta. Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on 
ilmoitettava

1) päätös, johon haetaan muutosta ;(valituksen kohteena oleva päätös)
2) miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan 
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tehtäväksi ;(vaatimukset)
3) vaatimusten perustelut;
4) mihin valitusoikeus perustuu, jos valituksen kohteena oleva päätös ei kohdistu 
valittajaan.

Valituksessa on lisäksi ilmoitettava valittajan nimi ja yhteystiedot. Jos puhevaltaa 
käyttää valittajan laillinen edustaja tai asiamies, myös tämän yhteystiedot on 
ilmoitettava. Yhteystietojen muutoksesta on valituksen vireillä ollessa ilmoitettava 
viipymättä hallintotuomioistuimelle.

Valituksessa on ilmoitettava myös se postiosoite ja mahdollinen muu osoite, johon 
oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat voidaan lähettää . Mikäli valittaja on (prosessiosoite)
ilmoittanut enemmän kuin yhden prosessiosoitteen, voi hallintotuomioistuin valita, 
mihin ilmoitetuista osoitteista se toimittaa oikeudenkäyntiin liittyvät asiakirjat.

Oikaisuvaatimuksen tekijä saa valittaessaan oikaisuvaatimuspäätöksestä esittää 
vaatimuksilleen uusia perusteluja. Hän saa esittää uuden vaatimuksen vain, jos se 
perustuu olosuhteiden muutokseen tai oikaisuvaatimuksen tekemisen määräajan 
päättymisen jälkeen valittajan tietoon tulleeseen seikkaan.
Valitukseen on liitettävä:

valituksen kohteena oleva päätös valitusosoituksineen;
selvitys siitä, milloin valittaja on saanut päätöksen tiedoksi, tai muu selvitys 
valitusajan alkamisen ajankohdasta;
asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo 
aikaisemmin toimitettu viranomaiselle.
 

Valitusasiakirjojen toimittaminen
Valitusasiakirjat on toimitettava valitusviranomaisille ennen valitusajan päättymistä. 
Jos määräajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai 
juhannusaatto tai arkilauantai, saa valitusasiakirjat toimittaa valitusviranomaiselle 
ensimmäisenä sen jälkeisenä arkipäivänä.
Asiakirjat toimitetaan viranomaisen asiointiosoitteeseen lähettäjän omalla vastuulla. 
Tämä voidaan tehdä myös postitse, sähköisesti tai lähetin välityksellä. Postiin 
valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä.

Oikeudenkäyntimaksu
Muutoksenhakuasian vireille panijalta peritään oikeudenkäntimaksu sen mukaan kuin 
tuomioistuinmaksulaissa (1455/2015) säädetään.
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Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Tuusula asianhallintajärjestelmässä

Muutoksenhakukielto
§1, §2, §3, §6, §7, §8, §9, §10, §11, §12, §13, §14, §15, §16

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei saa tehdä kuntalain 136 §:n mukaan oikaisuvaatimusta eikä 
kunnallisvalitusta, koska päätös koskee vain valmistelua tai täytäntöönpanoa.
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